
                          یادداشت

 شوک قیمتی از مسیرهای مختلف بر زندگی اقتصادی،  
اجتماعی و حتی سیاسی مردم اثرگذار خواهد بود. در 
مطالعات تجربی نشان داده شده است که افزایش نرخ ارز 
ناشی از این سیاست، منجر به رشد قیمت نهاده ها و 
کالاهای واسطه ای شده و  با توجه به ضریب وابستگی تولید 
به واردات، از این مسیر قیمت محصولات دو بخش کلیدی 
اقتصاد یعنی کشاورزی و صنعت افزایش خواهد یافت.   با 
افزایش هزینه های تولید، امکان صادرات محصولات به 
ویژه کشاورزی با محدودیت بیشتری مواجه شده و اقتصاد 
به سمت رکود تورمی عمیق تر خواهد رفت. سرمایه در 
گردش بسیاری از تولیدکنندگان دچار اختلال خواهد شد 
و در نتیجه، تحت فشار قیمتی ایجاد شده مجبور به کاهش 
ظرفیت و یا تعطیلی واحد تولیدی میشوند. این امر موجب 
رشد بیکاری می گردد. تنها تولیدکنندگانی که از رانت 
برخوردارند مانند خودروسازان) از طریق پیش فروش( و 
برخی بنگاه های وابسته به نهادهای عمومی غیردولتی که 
دسترسی آسان به منابع دارند، می توانند سرمایه در گردش 
خود را تامین کنند و در نتیجه باز هم بخش خصوصی 

واقعی تضعیف خواهد شد. 
  دولت نیز از این شوک آسیب خواهد دید زیرا بزرگترین 
مصرف کننده و سرمایه گذار در اقتصاد، دولت است. لذا 
افزایش قیمتها بر هزینه های دولت نیز اثرگذار خواهد بود. 

در مطالعه ای که در سال 82 انجام شد، هر واحد اضافه 
درآمد دولت از طریق شوک درمانی، موجب افزایش 1.24 
هزینه های مصرفی دولت و 1.46 واحد هزینه های سرمایه 
ای دولت خواهد شد)مومنی، اقتصاد سیاسی ایران، 122(. 
بنابراین برخلاف انتطار، کسری بودجه افزایش می یابد. 
یک تجربه تاریخی به ما می گوید که حجم کل بدهی دولت 
به بانک مرکزی تا پایان سال 67 )دوره دفاع( حدود هزار 
میلیارد تومان بوده است اما با آزاد سازی ها، حجم بدهی 
دولت به بانک مرکزی در فاصله 68 تا 75، 8 برابر و بدهی 
شرکتهای دولتی 23 برابر شد.)همان، 123( تجربه دوره 
89 تا 94 و 97 تا 1400 نیز همین نکته را مورد تاکید قرار 
می دهد. در حالی که کسری بودجه در سال 96 حدود 50 
همت بود این رقم در سال 1400 به 300 همت رسید.  در 
این راستا دولت با افزایش هزینه های خود، مجبور به کاهش 
سرمایه گذاری ها و  هزینه های آموزش، بهداشت و سلامت 
 شده و اهداف توسعه ای و آینده جامعه را به.مخاطره 
می اندازد.گرچه فقیران یارانه خواهند گرفت اما اثرات 
تورمی، ارزش حقیقی یارانه نقدی را کاهش داده و برای 
گروهی از فقیران که در شرایط رکود تورمی شغل خود را 
از دست می دهند؛ آسیب پذیری بیشتری ایجاد خواهد 

کرد. 
 مراجعه به أمار نشان می دهد که مناطق و استانهای 

محروم کشور، نرخ بالاتری از تورم را تحمل می کنند در 
نتیجه این مناطق، آسیب بیشتری از این ناحیه خواهند 
دید.   گسترش بیشتر فساد مالی و رانتخواری یکی دیگر از 
این پیامدهاست. در اقتصاد رانتی ایران، امتیازهای واردات 
و صادرات به برخی افراد و گروههای خاص موجب می شود 
تا آنان در بازار رقابتی جهانی خریداری کرده و در بازار 
انحصاری ایران فروش کنند و از این طریق به سود سرشاری 
دست یابند. از طرفی صادرات مواد معدنی و صادرات صنایع 
وابسته به آن، از این تفاوت درآمد زیادی کسب خواهند 

کرد. 
 آخرین پیامد، افزایش نارضایتی عمومی و ایجاد شکاف 
ملی است. باید توجه داشت آستانه تحمل مردم در نتیجه 
فشار یک دهه اخیر اقتصاد ایران و کاهش بیش از 30 درصد 
از قدرت خرید، به شدت کاهش یافته است لذا احتمال بروز 
اعتراضات وجود دارد. دولت بالاجبار هزینه های حفظ نظم 
و امنیت را بالا میبرد. اگر تلقی عموم مردم این باشد که 
دولت برای کاهش کسری بودجه و ندیدن همه جوانب، 
زندگی سخت آنان را با تلاطمی جدید مواجه کرده است؛ 
شکاف دولت و ملت بیشتر از گذشته شده و اعتماد عمومی 

بیشتر ضربه خواهد دید.   
امیدوارم سیاست های سنجیده ای در پیش گرفته 

شود.

پیامدهای شوک قیمتی با تکیه بر تجارب تاریخی

جراحی اقتصادی نشان از جسارت دولت سیزدهم دارد

علیرضا پاک فطرت| نماینده مجلس
جهـان کنونی راه خود را یافته اسـت اما 
در خصـوص ایران این سـوال اساسـی قابل 
طـرح اسـت که ما چـرا بایـد راهـی را بقیه 
خیلـی پیشـتر رفتـه انـد را از ابتـدا شـروع 
کنیـم؟ اگـر به دنبـال رونـق و قوی شـدن 
شـرکت های دانش بنیان هسـتیم  باید به 
اصـل آنها، یعنـی نخبه ها و نیروی انسـانی 
باسـواد آن توجـه کنیم؛ با تقویـت و ارائه ی 
امتیـاز بـه شـرکت هـای خصوصی آنهـا را 
شناسـایی و بورسیه ی کنیم و در عین حال 
نخبـه هـا و رتبه های برتر را بـرای ماندن در 
کشـور و تحقیق و کمک به توسـعه کشـور 
تشـویق کنیـم، یعنی بـا حقوق مناسـب و 
ایجـاد رفـاه و آسـایش از مهاجـرت ایـن 

نخبگان جلوگیری کنیم.
وقتی یک ارگان یا شـرکت قوی از دانش 
بنیـان هـا حمایـت کنـد، تولید،اختـراع و 
تبدیـل علم به ثروت سـرعت می گیـرد اما 
متاسـفانه امـروزه یکـی از مشـکلات دانش 
بنیـان ها عدم حمایت و توجه شـرکت های 
بـزرگ، مسـئولین کشـور من جملـه خود 
بنـده بـه نخبـگان و رتبـه های برتر اسـت و 

همین موضوع مانعی بر راه آن هاست.
متاسـفانه بانک های مـا به هیچ چیزجز 
خودشـان فکـر نمـی کنند،بانکـی کـه به 
منافـع ملـت و مردمـش فکـر نمـی کنـد 
هماننـد تانکـی اسـت کـه از روی سـرمایه 
گـذاران، شـرکت هـای دانـش بنیـان ها و 
نخبـه هـا عبور مـی کنـد و آن هـا را له می 
کند، سـود های کلان وام های بانکی و عدم 
توانایـی بازپرداخـت آن هـا سـبب ایجـاد 

اخلال در کار دانش بنیان ها می شود
بایـد دولـت بانکـی را مشـخص کند که 
تسهیلاتی بدون سود )البته تاکید می کنم 
در صـورت دانـش بنیـان واقعـی بـودن 
شـرکت( در اختیـار دانـش بنیـان هـا قرار 
دهـد و اجـازه داده شـود تـا تولید بـه مقدار 
انبـوه برسـد و سـپس پرداخـت قسـط هـا 

شروع شود.

آن روی سرمایه 
گذاران درشرکت های 

دانش بنیان ها

رئیس قوه قضاییه:
کوتاه کردن فرآیند 
دادرسی یک ضرورت 
غیرقابل کتمان است
صفحه 2

آمار بیماری ها و مرگ های 
منتسب  به آلودگی هوا 

در ایران

وزیر امور خارجه: 
گرمی روابط با همسایگان، 

دشمنان منطقه را مایوس 
می کند

سخنگوی دولت:
موفقیت و دوام نهادها به 
عملکرد روابط عمومی ها 

وابسته است

گزارش روزنامه مملکت از کاهش قیمت 
خودرو در بازار

تاثیر مستقیم واردات 
خودرو بر قیمت خودرو

واعظ آشتیانی؛ نماینده سابق مجلس در گفت و گو با روزنامه مملکت  مطرح کرد:

پیش زمینه کاهش آسیب  ها، اصلاح یارانه ها بود که امیدواریم به نتایج خوب منتج شود

افزایش مستمری بازنشستگان در راهروهای هیات دولت معطل مانده است

احتمال پرداخت علی الحساب به بازنشستگان
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تجدید فراخوان مناقصه عمومی 
یک مرحله ای

مرکز تحقیقات و آموزش کشــاورزی و منابع طبیعی اســتان اردبیــل در نظر دارد 
واگذاری کارهای خدماتی و پشــتیبانی خود را به صورت حجمی به مدت 12 ماه در سال 

1402-1401 )از تاریخ 1401/3/1 لغایت 1402/2/31( به شــرکتهای صلاحیت دار از 
اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی با جزئیات مندرج در اسناد مناقصه به صورت الكترونیكي با 
بهره گیري از سامانه تداركات الكترونیكي دولت برگزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
از دریافت اســناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصهگران و بازگشایی پاکتها از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس  www.setadiran.ir انجام خواهد شد. تاریخ انتشار 

مناقصه در سامانه تاریخ روز چهارشنبه 1401/2/28 می باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: ساعت 19:00روز شنبه تاریخ 1401/2/31

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 11:00 روز چهارشنبه تاریخ 1401/3/11
زمان بازگشایي پاکت ها: ساعت 11:30 روز چهارشنبه تاریخ 1401/3/11

آدرس: استان اردبیل- شهرستان پارس آباد کیلومتر 12 جاده اصلاندوز جنب شهرک صنعتی 
مركز تحقیقات و آموزش كشاورزي و منابع طبیعي استان اردبیل 

تلفن: 09144567938-04532751962
مركز تحقيقات و آموزش كشاورزي و منابع طبيعي استان اردبيل

معضل آلودگی هوای اراک درگیرعادی انگاری نشود
رییس دانشــگاه علوم پزشکی اراک با بیان 
اینکه امروز بیست و ششمین روز آلوده را در 
سال ۱۴۰۱ تجربه می کنیم، گفت: انتظار می 
رود این زیاد شــدن روزهای آلوده باعث 

عادی انگاری در این حوزه نشود. 
به گزارش خبرنگار یادگار امروز اراک - دکتر 
ســید محمد جمالیان در نشست مطبوعاتی به 
مناســبت آغاز هفته سلامت، با اشاره به شعار 
هفته جهانی بهداشــت "ســلامتی ما سلامتی 
ســیاره ما"، اظهار کرد: در این راســتا عوامل 
موثر در سلامت بسیار مدنظر قرار گرفته است 
و متاسفانه آلاینده ها به شدت بر روی سلامت 
جسم و روانی، سیستم قلبی و عروقی، تنفسی 

و ... تاثیر دارد.
جمالیــان تصریح کرد: باید به ســمت مصرف 
انرژی پاک حرکت کرد، برق باید در قالب انرژی 
خورشــیدی و توســط نیروگاه های پاک تولید 
شود. اســتان مرکزی از اثرات مخرب نیروگاه 
های فســیلی رنج می برد و باید پیوست های 
ســلامت در قبال صنایع آلاینده با سختگیری 

پیگیری شود.
وی با تاکید بر اینکه بحث حفظ سلامت وظیفه 
اصلی حوزه بهداشــت و درمان است، افزود: 
افزایش مصرف گوشت باعث توسعه دامداری 
های صنعتی شــده و بــه تبــع آن آلودگی و 
افزایش مصرف سوخت فسیلی را ایجاد کرده 
اســت و این مصرف انرژی، خطر بزرگی برای 

زمین خواهد بود .
جمالیان با اشاره به اینکه استفاده از دوچرخه 
به عنوان وســیله حمل و نقل باید به فرهنگ 
تبدیل شــود، افــزود: باید به نســل جدید 
بیاموزیم، مصرف بی رویه گوشت خوب نیست 
و برای تحقق شعار امســال سازمان بهداشت 
جهانی، باید همه کمک کنند و مهمترین قشــر 

اصحاب رسانه است.
رییس دانشگاه علوم پزشکی اراک با اشاره به 
اینکــه بحرانی که کره زمین را تهدید می کند 
همه ما را متاثر می کند و همه نســبت به حفظ 
ســلامت کره زمین که بر سلامت زیستمندان 
خود تاثیــر دارد وظیفه مند هســتیم، گفت: 
رسانه ها در آگاه ســازی مردم نقش پررنگی 
دارند، بحران کرونا نشــان داد که رســانه ها 
بازوان توانمند دانشــگاه علوم پزشــکی در 
ارتقای سواد جامعه هســتند و قطعا در بحث 
حفظ سلامت زمین و زیستمندان رسانه ها می 

توانند موثر باشند.
جمالیــان با اشــاره به اینکه امروز بیســت و 
ششــمین روز آلوده را در سال ۱۴۰۱ تجربه 
مــی کنیم و انتظــار می رود این زیاد شــدن 
روزهای آلوده باعث عادی انگاری در این حوزه 
نشــود، اضافه کرد: اورژانس هوایی اســتان 
مرکزی سال گذشته ۲۷۰ ماموریت را به انجام 
رساند و ۳۸۲ بیمار را جابجا کرد و دو ماموریت 
به شیراز و اصفهان انجام گرفت. سال گذشته 

۱۲ پد هلیکوپتر در شهرســتان های اســتان 
افتتاح شــد و تنها شهرستان آشــتیان فاقد 
پد است. خوشــبختانه این اورژانس در حوزه 

انتقال بیماران کمک شایانی داشته است.
جمالیان تصریح کرد: در طول ســه سال اخیر 
مرگ هیچ مادری در بیمارستان آیت الله طالقانی 
اراک ثبت نشد که این امر حاصل تلاش کادر 

درمان است.
شــرایط مطلوب باشد، بخش پیوند قلب را راه 

اندازی می کنیم
در این نشســت، معاون درمان دانشگاه علوم 
پزشــکی اراک با اشــاره به اینکــه امروز در 
شــرایطی هستیم که هنوز خطر کرونا به صفر 
نرسیده است، اما وضعیت پایدار است گفت: 
شــمار مراجعان ســرپایی به روزانه ۲۰ نفر 
رسیده اســت و کمتر از ۱۰ نفر تست مثبت 

کرونا دارند.
دکتر بهمن صادقی سده افزود: در حال حاضر 
۱۱ نفر در بخش های ویژه بســتری هستند و 
عمده مراجعات در بخش کودکان به بیمارستان 
امیرکبیر و بیماران بزرگســال در بیمارستان 

امیرالمومنین)ع( پذیرش می شوند.
وی بیان کرد: در طول دو ســال اخیر علیرغم 
همه مشــکلات و محدودیت هــا، از تهدیدها 
فرصت ها ســاخته شد به شکلی که در زمینه 
تجهیزات، تعداد تخت هــای ویژه از ۶۰ تخت 
به ۱۲۰ تخت و تعداد تخت های ویژه کودکان 
به ۲۲ تخت رســید و اکثر بیمارســتان ها به 
مراکز اکســیژن ساز مجهز شــدند و دستگاه 

آنژیوگرافی دوم بیمارستان امیرالمومنین)ع( 
و سی تی اسکن بیمارستان دلیجان نیز نصب 

شد.
صادقی با اشــاره به اینکــه در زمینه نیروی 
انســانی بیش از ۳۷۰ نفر نیروی پرستاری و 
درمانی جذب شــد و در واقع بنیه کادر درمان 
تقویت شــد، گفت: از نظــر متخصص در همه 
شهرستان ها رشته های اصلی داخلی، اطفال، 
زنان حضــور دارند و در مراکز اســتان فوق 
تخصص گوارش، غدد، فلوشیپ زنان و غدد و 
سه نفر جراح قلب جذب شدند و تلاش داریم 
که مطالبات پرســنل به روز پرداخت شود که 
در حــال حاضر با حدود ۵ مــاه تعویق در حال 

پرداخت مطالبات هستیم.
وی اضافه کرد: برای پیوند عضو در اســتان، 
جراح عروق، فوق تخصــص ایمنی و نیروهای 
مــورد نیاز مهیاســت، از نظر نیروی انســانی 
شاخص PMP باید به ۲۵ برسد تا اجازه برای 
پیوند به اســتان داده شــود و اگر به حدود 
۲۰ برســد شــاید بتوانیم کار را آغاز کنیم، 
پیوند عضو در اســتان نیازمنــد icu ویژه و 
نیروی خاص است، البته برای پیوند قلب سه 
متخصــص خبره جذب و عملکرد آنها ارزیابی و 
تایید شده است و زمینه سازی برای این هدف 
صــورت گرفته، یکی از اهداف ما این اســت 
که بتوانیم با حفظ انگیزه پرســنل و حفظ این 
متخصصین جذب شده و در صورت رخ ندادن 
اتفاقات جدید، بخش پیوند قلب را در استان 

راه اندازی کنیم.
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طرح  اجرای  گفت  مجلس  سابق  نماینده 
مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها نشان از جسارت 

دولت سیزدهم دارد.
طرح  خصوص  در  آشتیانی  واعظ  امیررضا 
مردمی سازی و توزیع عادلانه یارانه ها، اظهار کرد: 
»سالی که مقرر شد یارانه ها پرداخت شود، 45 هزار 
تومان، عدد قابل ملاحظه ای بود چرا که معادل 45 دلار 
بود و امروز این رقم به 5/1 دلار کاهش یافته است. 
دولت ها در ادوار گذشته باید با توجه به میزان تورم این 
کار را انجام می دادند حالا چرا دولت ها در این خصوص 

کوتاهی یا قصور داشتند، در این مقوله نمی گنجد.«
وی افزود: »امروز دولت سیزدهم این جسارت را به 
خرج داده و این رقم را اصلاح کرده، چرا که تورم و 
رکودی بر کشور حاکم است، و آوار دولت یازدهم و 
دوازدهم است و دولت سیزدهم وارث آواربرداری است. 
دولت وقتی این طرح را مطرح کرده، منتقدین باید 
منصفانه به این موضوع نگاه کنند. عده ای هستند که 
همواره به دنبال این هستند که اتفاق جدید رقم نخورد 
و  اگر هم اتفاق جدیدی رقم بخورد، به نقادی موضوع 
می پردازند؛ نقادی که منطقی پشت آن نهفته نیست. 
گروه دیگری هم هستند که یا از روی بی اطلاعی با 
ادبیات غیرمنصفانه به این طرح حمله می کنند و ادعا 
می کنند که پرداخت یارانه گداپروری است. چه 
راهکاری را می توان پیشنهاد کرد که این ادعای 

گداپروری محقق نشود؟«
این فعال سیاسی اضافه کرد: »در بحران های 
اقتصادی، تجربه در سایر کشورها نیز نشان داده است 
که دولت ها به سمت پرداخت یارانه رفته اند اما این یارانه 
استمرار نداشته است. برخی مبدع یکسری موضوعات 

اقتصادی می شوند که ما در هیچ کتاب اقتصادی شاهد 
آن نیستیم و هیچ تجربه اقتصادی نیز وجود ندارد.«

نماینده سابق مجلس بیان کرد: »قطعاً هر دولتی 
برای خود انتقاداتی در حوزه های مختلف دارد و این حق 
صاحب نظران، کارشناسان و  آحاد مردم و مجلس است 
و هیچ دولتی نیز نباید این ادعا را داشته باشد که به آن 
انتقادی وارد نیست بنابراین اگر انتقاد نباشد، پیشرفت 
وجود نخواهد داشت و نقاط ضعف شناسایی نخواهد 

شد.«
وی ادامه داد: »وقتی ارز 4200 تومانی توسط دولت 
یازدهم و دوازدهم ابداع شد و ارز جهانگیری نام گرفت، 
رانت ها و فرصت طلبی های زیادی ایجاد شد و صدمات 
اقتصادی مترتب اقتصاد کشور شد. میلیارد ها دلار ارز 

مملکت، بی حاصل و  بدون هرگونه بهره وری از بین رفت. 
لذا ما شاهد بهم ریختگی در بخش اقتصادی کشور 

بودیم.«
   یارانه بگیران، کسانی هستند که همواره در 

شرایط سخت، یار و یاور انقلاب بوده اند
واعظ آشتیانی تأکید کرد: »اصلاح پرداخت یارانه، 
در این شرایط لازم بوده چرا که برخی از مردم کشور ما، 
بخشی از زندگی شان از یارانه تأمین می شود و اگر این 
یارانه تأمین نشود، تبعات فرهنگی و اجتماعی را شاهد 
خواهیم بود. بنابراین آن بخش از جامعه که امروز به آنها 
یارانه می دهیم، کسانی هستند که همواره در شرایط 
سخت مملکت و انقلاب، یار و یاور انقلاب بوده اند و در 
شرایط بحرانی سینه های خود را سپر کردند و در مقابل 

دشمنان نظام ایستادند.«
نماینده سابق مجلس با بیان اینکه حذف ارز 
ترجیحی و  فرصت های رانتی، تبدیل به کمکی برای 
قشر آسیب پذیر خواهد شد، گفت: »کاهش تورمی نیز 
حداقل قدرت خرید بخشی از جامعه را که توانایی تأمین 
معاش زندگی برایشان سخت است، فراهم می کند و این 
در کاهش تورم تأثیرگذار است و قدرت خرید را تا 
حدودی افزایش می دهد و درعین حال کمک می کند 
که معاش این بخش از جامعه با مشکل مواجه نباشد.«

به طرح  منتقدین  از  اضافه کرد: »برخی  وی 
مردمی سازی یارانه ها، دلشان به حال فرصت طلبانی 

که ارز 4200 تومانی اخذ می کردند، می سوزد.«
   جراحی اقتصادی جسارت می خواست، 

باید از اقدام دولت حمایت کنیم
وی به رکود تورمی نیز اشاره کرد و افزود: »در این 
شرایط ما مشکلات عدیده رکود تورم را داریم که دولت 
باید به این موضوع ورود کند. در دستور کار قرار گرفتن 
موضوع »جراحی اقتصادی« کار بسیار شجاعانه ای 
است و همواره این تأکید را داشتیم که چرا دولت ها، 
پو پولیستی برخورد می کنند. دولت سیزدهم تیغ 
جراحی را به دست گرفته و امیدواریم با نیروهای کارآمد 
و کمترین آسیب، به سمتی برویم که این جراحی 

اقتصادی اثرات خوبی داشته باشد.«
واعظ آشتیانی در پایان خاطر نشان کرد: »جراحی 
اقتصادی جسارت می خواست، به همین دلیل ما در این 
چند دهه به سمت آن نرفتیم و این کار دولت سیزدهم 
را باید حمایت کنیم و نقاط ضعف را یادآوری کنیم. 
پیش زمینه کاهش آسیب  ها، اصلاح یارانه ها بود که 

امیدواریم به نتایج خوب منتج شود.«

رئیس قوه قضاییه گفت: کوتاه کردن فرآیند دادرسی یک ضرورت 
غیرقابل کتمان است و ما برای تحقق این مهم سلسله برنامه هایی را در 

دستور کار داریم.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
اژه ای در نشست با اعضای هیئت رئیسه کمیسیون اصل 90 مجلس ضمن 
اشاره به تعبیر مطرح شده از جانب رئیس کمیسیون اصل 90 مبنی بر وجود 
دردهای مزمن در بخش هایی از نظام اداری کشور، اظهار کرد: رفع دردهای 
مزمن با درمان عادی ممکن نیست و نیازمند درمان ویژه است؛ درمانی که 
هزینه دارد و باید مستمر و مداوم باشد تا اثرات بر جای مانده از دردهای 
مزمن و کهنه را به طور کامل مداوا کند. رئیس دستگاه قضا یادآور شد: این 
درمان و مداوای دردهای مزمن که بخش هایی از نظام اداری کشور به آن 
مبتلا است نیازمند تشریک مساعی و تمرکز قوای دستگاه های مختلف و 
شناسایی اولویت هاست؛ همچنین باید توجه داشت که این درمان دردهای 
مزمن با جیغ ها و فریادهایی همراه خواهد بود که این امر نباید ما را از ادامه 
مسیر بازدارد و باید موضوع را تا انتها و حصول نتیجه پیگیری کنیم. رئیس 
قوه قضاییه تاکید کرد: در عین حال که نباید از هیچ موضوع و مسئله ای که 
موجد آسیب و خلل در نظام اداری کشور است، غفلت کرد اما باید تمرکز و 
انرژی خود را بر اولویت ها بگذاریم و با اولویت بندی مسائل و موضوعات در 

راستای رفع آنها اقدامات مجدانه و پیگیرانه را انجام دهیم و توجه داشته 
باشیم که با انجام یک اقدام بازدارنده در حوزه یک اولویت شناسایی شده 

بسیاری از مشکلات و آسیب ها مرتفع خواهند شد. 
رئیس قوه قضاییه در همین زمینه مشخصاً به موضوع ضرورت تکمیل 
و راه اندازی سامانه جامع تجارت و نقش و کارکرد این سامانه در 
شفاف سازی چرخه صادرات و واردات در کشور اشاره کرد و این مقوله را 

در زمره اولویت ها قلمداد کرد که در صورت تحقق کامل آن، بخشی از 
منافذ فسازا، معایب و آسیب ها در حوزه فرایندهای زنجیره تجارت و 
همچنین مدیریت زنجیره توزیع کالا مرتفع خواهد شد. حجت الاسلام 
والمسلمین محسنی اژه ای با تاکید بر ضرورت اتصال سامانه های 
دستگاه های مختلف از جمله اداره گمرک ، سازمان بنادر و سازمان اموال 
تملیکی در راستای شفاف سازی چرخه صادرات و واردات در کشور و 
انسداد بسترهای فسادزا و موجد خسارت در این حوزه مشخصاً به معضل 
کالاهایی اشاره کرد که در انبار بنادر و گمرکات، متروکه و فاسد می شوند؛ 
محموله هایی که به تصریح قاضی القضات هیچ عایدی برای مردم ندارند 
و فقط به بیت المال خسارت تحمیل می کنند؛ از »تخصیص ارز برای 
واردات« تا »اشغال فضای فیزیکی« و »صرف هزینه جهت امحاء آنها«. 
رئیس قوه قضاییه تصریح کرد: به مسئولان قضایی دستور داده ام که با 
کمک دولت، همچنان ساماندهی فرآیندهای صادرات و واردات از جمله 
ثبت  سفارش ها، تخصیص ارز، تخلیه محموله کشتی ها در بنادر و گمرکات 
و ارسال به موقع آنها به نقاط مختلف کشور، ساماندهی انبارهای گمرکات 
و بنادر و کالاهای متروکه را با جدیت دنبال کنند تا اشکالات و آسیب های 
فسادزا و موجد خسارتی که کماکان در برخی از بنادر و گمرکات کشور 

وجود دارد، به طور کامل مرتفع شوند.

سخنگوی دولت:
موفقیت و دوام نهادها به 
عملکرد روابط عمومی ها 

وابسته است
را  سخنگوی دولت روز روابط عمومی 

تبریک گفت.
به گزارش ایسنا، علی بهادری جهرمی در 

حساب کاربری خود در توییتر نوشت:
جایگاه روابط عمومی در دورانی که اطلاع 
رسانی پیشتاز همه عرصه هاست دو چندان 
شده است؛ طوری که موفقیت و دوام نهادها و 
سازمانها به عملکرد روابط عمومی های آن 

وابسته است.
 27 اردیبهشت روز ارتباطات و روابط 
عمومی بر تیم روابط عمومی دفتر سخنگوی 

دولت فرخنده.«

گفت وگوی وزرای 
خارجه آمریکا و قطر 

درباره برجام
وزرای خارجه آمریکا و قطر طی تماسی 
تلفنی درباره آخرین تحولات مربوط به توافق 

هسته ای با ایران رایزنی کردند.
به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اینترنتی 
وزارت خارجه آمریکا، »محمد بن عبدالرحمن 
آل ثانی« وزیر خارجه قطر و »آنتونی بلینکن« 
همتای آمریکایی وی، طی تماسی تلفنی 
توافق  به  مربوط  تحولات  آخرین  درباره 

هسته ای با ایران رایزنی کردند.
وزارت خارجه آمریکا اعلام کرد که بلینکن 
بار دیگر از کشته شدن »شیرین ابوعاقله« 

خبرنگار الجزیره ابراز تاسف کرد.
دو طرف همچنین بر گسترش روابط دوحه 

و واشنگتن تأکید کردند.
بر اساس این گزارش، رایزنی درباره تحولات 
اوکراین و وضعیت افغانستان از دیگر محورهای 

این تماس تلفنی بوده است.

وزیر امور خارجه: 
گرمی روابط با 

همسایگان، دشمنان 
منطقه را مایوس می کند

وزیر امور خارجه کشورمان گفت که صفحه 
جدیدی در روابط جمهوری اسلامی ایران و 

امارات گشوده شد.
به گزارش ایسنا، حسین امیرعبداللهیان 
پس از بازگشت از سفر کوتاه به امارات در صفحه 

شخصی خود در توییتر نوشت:
جمهوری  روابط  در  جدیدی  »صفحه 
اسلامی ایران و امارات گشوده شد. به گرمی 
دست همسایگان خود را می فشاریم. گرمی 
روابط همسایگان، دشمنان منطقه را مایوس 

می سازد.«
وزیر خارجه کشورمان روز دوشنبه برای 
شرکت در مراسم درگذشت رییس فقید امارات 

متحده عربی سفر کوتاهی به امارات داشت.

معاون پارلمانی رئیس جمهور:
روابط ایران و عمان 

دیرینه و بسیار دوستانه 
است

معاون پارلمانی رئیس جمهور درباره سفر 
رئیس جمهور به عمان گفت: عمان از جمله 
کشورهایی است که روابط دیرینه و دوستانه ای 
با ایران دارد. در ماه های اخیر اتفاقات ویژه ای 
بین دو کشور رخ داده است و در این راستا 
کمیسیون ویژه اقتصادی مشترک دو کشور 

برگزار شد.
به گزارش ایسنا،  سیدمحمد حسینی در 
برنامه »بدون خط خوردگی« رادیو گفت وگو، 
یکی از اولویت های سیاست خارجی دولت 
سیزدهم را نگاه به همسایگان و کشورهای 
منطقه عنوان کرد و گفت: سفر به تاجیکستان، 
ترکمنستان، روسیه و قطر بیانگر اولویت های 
دولت است، همچنین طبیعی است که با 
و  اقتصادی  تبادلات  همسایه  کشورهای 
همکاری های سیاسی داشته باشیم و در 

خصوص مسائل امنیتی گفت وگو کنیم.
وی از نتایج مثبت سفرهای رئیس جمهور 
به کشورهای همسایه گفت و عنوان کرد: در 
سفر به تاجیکستان، موضوع عضویت دائم ایران 
در سازمان همکاری شانگهای مطرح شد. در 
سفر ترکمنستان نیز موضوع سوآپ گازی طرح 
شد. در پی سفر رئیس جمهور به قطر، امیر قطر 
به ایران آمد و اعلام آمادگی کرد در حوزه های 

مختلف امکان همکاری گسترده وجود دارد.
معاون پارلمانی رئیس جمهور  اظهار کرد: 
عمان از جمله کشورهایی است که روابط 
دیرینه و دوستانه ای با ایران دارد. در ماه های 
اخیر اتفاقات ویژه ای بین دو کشور رخ داده 
است و در این راستا کمیسیون ویژه اقتصادی 
مشترک دو کشور برگزار شد و توافقات خوبی 

صورت گرفت.

دریچه

واعظ آشتیانی؛ نماینده سابق مجلس در گفت و گو با روزنامه مملکت  مطرح کرد:

رئیس قوه قضاییه:

جراحی اقتصادی نشان از جسارت دولت سیزدهم دارد
پیش زمینه کاهش آسیب  ها، اصلاح یارانه ها بود که امیدواریم به نتایج خوب منتج شود

کوتاه کردن فرآیند دادرسی یک ضرورت غیرقابل کتمان است

سیاسی

یک کارشناس مسائل بین المللی

یک کارشناس مسائل بین المللی، اظهار کرد: 
راستای  در  امور خارجه  وزارت  است،  مناسب 
دیپلماسی عمومی در مورد مذاکرات وین فعالانه تر 
عمل کند و این خود می تواند در کاهش فضای منفی 

در این ارتباط تاثیرگذار باشد.
حسن بهشتی پور، در گفت وگو با ایسنا، در مورد 
نتایج سفر امیر قطر و »انریکه مورا« هماهنگ کننده 
گفت وگوهای وین به تهران در اواخر هفته گذشته 
گفت: بعد از سفر آقای مورا به تهران، آقای جوزف بورل 
مسئول سیاست خارجه اتحادیه اروپا در مصاحبه ای 
اعلام کرد که گشایش جدیدی در مذاکرات وین ایجاد 
شده و این مذاکرات دوباره از سر گرفته می شود. وی 
ادامه داد: پیش از این برخی از مقامات اتحادیه اروپا در 
گفت وگو با رسانه ها اعلام کرده بودند که ما برای 
بن بست به وجود آمده در ارتباط با موضوع سپاه در 
مذاکرات وین راه حل میانی داریم؛ مثلا سپاه از لیست 
تروریستی خارج شود ولی تحریم ها علیه آن باقی 

بماند.
وی با بیان این که مشخص نیست که آیا در جریان 
مذاکرات هفته گذشته این پیشنهادات از سوی 
اروپایی ها مطرح شده و واکنش ایران به آن چه بوده 
است؟ و به طور کلی چه مسائلی مطرح شده است، 
ادامه داد: طرف ایرانی متاسفانه تاکنون در این ارتباط 

توضیح نداده و این خود یک مشکل است. بهشتی پور 
با تاکید بر این که مناسب است وزارت خارجه در 
راستای دیپلماسی عمومی در این حوزه فعالانه تر 
عمل کند و توضیحات بیشتری به افکار عمومی ارائه 
کند، خاطر نشان کرد: خود این موضوع می تواند در 
کاهش فضاسازی های منفی در این ارتباط موثر باشد.
وی با ابراز امیدواری مبنی بر این که گشایشی در 
مذاکرات حاصل شده باشد، تصریح کرد: مقامات 
آمریکایی نیز از این گفت وگوها استقبال کرده اند و 
براین موضوع نیز تاکید کرده اند که این به این معنا 
نیست که تمامی مشکلات حل شده است. این 
کارشناس مسائل بین الملل همچنین با تاکید بر 
این که به نظر می رسد هدف اصلی سفر امیر قطر به 
تهران، میانجگری میان ایران و آمریکا بوده خاطر نشان 
کرد: طبق برخی اخبار منتشر شده هیاتی از قطر نیز 
قرار است به آمریکا برود و باید دید نتایج سفر این هیات 
قطری به آمریکا چه خواهد بود. بهشتی پور با بیان 
این که در مورد سفر امیر قطر و مذاکرات انجام شده 
بین دو طرف نیز اطلاع رسانی دقیقی انجام نشده، 
اظهار کرد: در خبرهای رسمی بر موضع مشترک دو 
کشور در حمایت از آرمان فلسطین تاکید شد ولی 
بی شک یکی از محورهای مذاکرات امیر قطر در تهران 

موضوع مذاکرات وین و برجام بوده است.

عدم اطلاع رسانی دقیق وزارت خارجه 
معاون رئیس جمهور: 

گفت:  جمهور  رئیس  اجرایی  معاون 
ریشه کن شدن فقر و رسیدن یارانه به مقصد اصلی 
یعنی مردم، بزرگترین دستاورد اجرای طرح 
مردمی سازی یارانه ها است. به گزارش ایرنا، صولت 
مرتضوی در حاشیه نشست بررسی مصوبات سفر 
دولت به استان سمنان در سالن یادگار امام)ره( 
استانداری تاکید کرد: توزیع عادلانه یارانه ها به نفع 

مردم و کشور است.
وی بیان کرد: اجرای ین طرح چند مقدمه دارد 
اول اینکه در قانون بودجه 1400 و 1401 دولت 

تکلیف قانونی در زمینه اصلاح یارانه داشت.
وی ادامه داد: دولت سیزدهم در ابتدای کار با 
دو مساله مواجه بود که اولی پرداخت حقوق 
کارمندان بود، یعنی دولت در پرداخت مسایل 
جاری مشکل داشت که با هدایت الهی و تدبیر ویژه 

دولت از کسری نقدینگی گذشت.
معاون اجرایی رئیس جمهور بیان کرد: دیگر 
اینکه در بودجه 1400 برای دولت تکلیف شده بود 
که هشت میلیارد دلار برای یارانه کالاهای اساسی 
در ابتدای چرخه پرداخت کند که منبعی برای آن 
وجود نداشت. مرتضوی تاکید کرد که در بودجه 
1401 نیز تکلیف قانون است یارانه ها مستقیم 
پرداخت شود یعنی از ابتدای چرخه به انتهای 

چرخه باید می رفت. وی با بیان اینکه این تصمیم 
یعنی عادلانه سازی یارانه ها بخشی و سلیقه ای 
نبود، افزود: اجرای عادلانه این طرح الزامی قانونی 
و درباره آن اجماع بین اقتصاددانان با هر مکتب و 
نگاه اقتصادی وجود دارد، زیرا شیوه گذشته بستر 
هدررفت سرمایه عمومی را فراهم می کرد و نتیجه 
ای جز فساد و رانت نداشت، شکاف طبقاتی و آلوده 
شدن برخی مجریان قانون را به همراه داشت و 
چیزی عاید مردم به آن شکل نمی شد و گاهی 

کالاهایی وارد می شد که مطلوب مردم نبود.
وی یادآور شد: طرح اصلاح نظام یارانه ها چند 
خروجی دارد اول اینکه از فقر مطلق جلوگیری می 
کند ، در گذشته یارانه پرداخت می شد ولی منبعی 

برای حمایت از فقیران در خرید وجود نداشت.
وی ادامه داد: اکنون پرداخت یارانه به شیوه ای 
است که یک خانواده چهارنفره در دهکهای اول تا 
سوم یک میلیون و 600 هزارتومان درآمد دارد و 
برای دهک های دیگر به ترتیب پلکانی است و به 

حسابشان واریز می شود
مرتضوی با اشاره به اینکه اساسا با این شیوه فقر 
مطلق ریشه کن می شود، اضافه کرد: ضریب 
جینی اقتصاد کشور هم در این شیوه ترمیم می 

شود.

مردمی سازی یارانه ها فقر را ریشه کن می کند

نماینده ولی فقیه در سپاه گفت: دشمن با فتنه انگیزی به دنبال تغییر الگوهای رفتاری و تضعیف 
گفتمان مقاومت است و می خواهند فضا را تاریک کنند.

به گزارش ایرنا، حجت الاسلام عبدالله حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در سپاه صبح امروز 
)سه شنبه( در نشست خبری تشریح برنامه های کنگره بزرگداشت شهدای روحانی گفت: روحانیون 
و خبرنگاران در یک میدان جهاد مشترک هستند و همانطور که جهاد تعطیلی ندارد و محدود به 
قتال نیست، مومن هم همواره با زبان و قلمش جهاد می کند. وی با بیان اینکه باور داریم که جهاد 
عرصه های مختلفی دارد، افزود: روحانیون و خبرنگاران، جهادگران عرصه تبیین هستند و امروز 

این عرصه به دلایل مختلف مقدم با سایر جهادها است. نماینده ولی فقیه در سپاه جهاد تبین را 
همان جهاد اکبر برشمرد و گفت: دشمن شکست خورده در تمامی عرصه ها امروز با تحریف، فریب 
و شبهه افکنی به جنگ باورهای جامعه ما آمده و جهادگرانی که در این عرصه می توانند ایستادگی 

کنند خبرنگاران و روحانیون هستند که می توانند دشمن را عقب بزنند.
حاجی صادقی اطلاع رسانی درست و به موقع را یک بعد جهاد تبیین دانست و خاطرنشان کرد: 
دشمن با فتنه انگیزی به دنبال تغییر الگوهای رفتاری و تضعیف گفتمان مقاومت است و می خواهند 

فضا را تاریک کنند و ما امروز بیشترین حرکت را باید در عرصه تبیین داشته باشیم.

نماینده ولی فقیه در سپاه :

 دشمن با فتنه انگیزی به دنبال تضعیف گفتمان مقاومت است

ادامه سرمقاله
ادامه از صفحه 1

در خصـوص برخـی معافیـت هـای 
مالیاتـی باید مجلـس اجازه چنیـن برنامه 
ای را بدهـد، چـرا کـه اگـر قرار باشـد دولت 
ایـن رونـد را اجـرا کند قطعا با فـرار مالیاتی 
جدیـد روبرو خواهیم شـد. به طـوری کلی 
در قانـون مالیـات اسـتثنا نداریـم مگـر بـا 
مالیـات  بایـد  مجلس.همـه  تشـخیص 
پرداخت کنند. شـاید در مجلس این مساله 
یعنـی برخـی معافیت هـای مالیاتـی برای 
دانـش بنیان ها مطرح شـود اما شـک دارم 
کـه رای بیـاورد و یا اتفاقـی در این خصوص 
بیفتد. مگر مانند شـهرک های صنعتی که 
تولیـد کننـدگان به مـدت 5 یا 10 سـال از 
مالیـات معاف هسـتند در این شـرایط اگر 
دولـت لایحه ای ارائه دهد مجلس بررسـی 

می کند.
متاسفانه در کشـور ما به دلال ها بیشتر 
از تولیـد کننـدگان بهـا داده مـی شـود، به 
عنوان مثال شما بازار اهن را ببینید،کارخانه 
هـای تولیـد آهن حتی سوختشـان را نیز با 
یارانـه می گیرند اما به دلیل همین واسـطه 
هـا قیمـت آهـن در بـازار دوبرابـر قیمـت 
کارخانـه اسـت. حـال ایـن دلال هـا چـه 
کسانی هسـتند، افرادی که به برخی منابع 
وصـل هسـتند و بـدون اینکـه بـرای مردم 
عایـدی داشـته باشـند پـول کلان از ایـن 

دلالی به جیب می زنند.

نماینده مردم کبودرآهنگ:
اظهارات رئیس جمهور 

بازتاب بیشتری دارد
نماینده مردم کبودرآهنگ در مجلس 
شورای اسلامی گفت: پیش از رئیس جمهور، 
وزرا نیز توضیحاتی داده بودند اما آنها باید در 
میدان کار خود را انجام دهند؛ چراکه اظهارات 

رئیس جمهور بازتاب بیشتری دارد.
فتح الله توسلی نماینده مردم کبودرآهنگ 
در مجلس شورای اسلامی در گفتگو با خبرنگار 
مهر، در رابطه با توضیحات اخیر رئیس جمهور 
درباره اصلاح سیاست ارز ترجیحی و تلاش 
برای اقناع افکار عمومی، گفت: ممکن است 
هنوز اقناع صد در صدی اتفاق نیفتاده باشد؛ اما 
نکته مهم آن است که به واسطه گفتگوی اخیر 
حجت الاسلام رئیسی با مردم در گام ابتدایی 
بخش مهمی از نگرانی ها برطرف شده است. 
دولت باید اقدامات خود را جهت کمک به 
معیشت مردم افزایش دهد و با ادامه مسیر 
گفتمان با جامعه، سایر نگرانی ها را نیز مرتفع 
سازد. توسلی با اشاره به اینکه افزایش و واریز 
یارانه ها اقدام مهمی بود، تصریح کرد: دولت باید 
فعالیت های عملی و ملموس خود در جهت 
کمک به معیشت مردم را افزایش دهد تا نگرانی 
و دغدغه مردم کاهش یابد و آرامش بر جامعه 

حاکم شود.
نماینده مردم کبودرآهنگ در مجلس 
صحبت  ضرورت  درباره  اسلامی  شورای 
مستقیم رئیس جمهور با مردم، بیان کرد: 
طبیعتاً و قطعاً گفتگوی رئیس جمهور با مردم 
وزنه سنگین تری نسبت به سایر مسئولان 
کشوری به شمار می رود و همواره اثر بیشتری 

در اذهان عمومی خواهد داشت.
توسلی با بیان اینکه مجموعه دولت چندین 
بار با مردم صحبت کرده بودند، تاکید کرد: پیش 
از رئیس جمهور، وزرا و معاون اول نیز برای مردم 
توضیحاتی ارائه کرده بودند؛ اما وزرا باید در 
میدان کار خود را انجام دهند؛ اگرچه توضیحات 
آنها نیز درباره پیشبرد اهداف اهمیت ویژه ای 
دارد اما آنچه رئیس جمهور در گفتگو با مردم 
مطرح می کند بازتاب بیشتری خواهد داشت.

معاون وزیر صمت:
مجلس مانع واردات 

خودرو را رفع کرد
معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت با 
بیان اینکه کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
برای واردات خودرو زحمات بسیاری کشید، 
گفت: 2 مانع برای واردات وجود داشت که یکی 

از آن ها توسط نمایندگان مجلس رفع شد.
منوچهر منطقی در گفت وگو با خبرنگار  
خبرگزاری خانه ملت درباره واردات خودرو، 
گفت: آئین نامه واردات خودرو باید در وزارت 
صنعت، معدن و تجارت نوشته شود اما پیش از 
نهایی شدن، برای اخذ نظرات کارشناسانه اعضا 

به کمیسیون صنایع و معادن ارسال می شود.
معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت 
افزود: کمیسیون صنایع و معادن مجلس برای 
واردات زحمات بسیاری کشید و از آنجا که 
تدابیری پشت این اصرار بود برای اعمال این 
تدابیر در  آئین نامه واردات خودرو، قرار است 
که آئین نامه مذکور در کمیسیون صنایع نیز 
بررسی شود. وی با اشاره به خواست دولت برای 
واردات خودرو، ادامه داد: 2 مانع برای واردات 
وجود داشت که یکی از آن ها توسط نمایندگان 

مجلس رفع شد.

نگـــــــــاه
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با وجود گذشت دو ماه از سال و واریز حقوق فروردین 
1401، هنوز تکلیف افزایش حقوق بازنشستگان 

تامین اجتماعی روشن نشده است.
مریم فکری: در حالی تا پایان اردیبهشت ماه 4 روز 
باقی مانده که هنوز سرانجام افزایش حقوق بازنشستگان 
مشخص نشده است؛ این در شرایطی است که برخی 
پیگیری ها نشان می دهد که این افزایش حقوق هنوز 
در نوبت مصوبات در دست بررسی هیات دولت قرار دارد. 
بر همین اساس، با وجود روشن بودن میزان افزایش های 
سنواتی مستمری بازنشستگی، هنوز دستور پرداختی 
از طرف دولت صادر نشده است. این وضعیت باعث شده 
حقوق  علی الحساب  پرداخت  احتمال  تا  است 
تامین  سازمان  و  کشوری  صندوق  بازنشستگان 
اجتماعی بیش از پیش قوت یابد. پرداخت علی الحساب 
یعنی حقوق این ماه نیز احتمالا برمبنای سال گذشته 
پرداخت خواهد شد. این در شرایطی است که میرهاشم 
در  تامین اجتماعی  سازمان  مدیرعامل  موسوی، 
تازه ترین اظهارنظر گفته است؛ اطمینان می دهیم 
به محض تصویب میزان و چگونگی افزایش حقوق 
امسال بازنشستگان تامین اجتماعی در هیات  دولت، 
مابه التفاوت حقوق اردیبهشت ماه را در دو روز پایانی 
همین ماه پرداخت می کنیم و مابه التفاوت مربوط به ماه 
فروردین را هم در ماه های خرداد و تیر به حساب 

بازنشستگان واریز می کنیم.
وی در عین حال تاکید کرده بازنشستگان عزیز ما 
نگران نباشند. ما آمادگی کامل داریم به محض تصویب 
موضوع در هیات وزیران، در موعد اعلام شده مطالبات 

بازنشستگان را پرداخت کنیم.
    تعلل مورد قبول نیست

برای امسال هیات مدیره سازمان تامین اجتماعی، 
به استناد مواد 96 و 111 قانون این سازمان، حقوق 
بازنشستگی را از 57 درصد برای حداقل بگیران تا 38 
درصد برای سایر سطوح افزایش داد. سوای این قرار 
است برای سال جاری باقیمانده متناسب سازی اجرایی 

شود.
در فروردین ماه در همین رابطه در فروردین ماه 
نهادهای صنفی  کارگران بازنشسته گفته بودند که 
فیش های حقوقی اردیبهشت ماه آنها براساس احکام 
سال 1400 صادر شده است. حالا نیز با توجه به این که 
چند روز تا پایان ماه باقی مانده، نهادهای بازنشستگی از 
انتقاد  بازنشستگان  حقوق  افزایش  تصویب  عدم 
می کنند. در این خصوص، حسین موسیوند، عضو هیات 
مدیره کانون کارگران بازنشستگان خرم آباد گفته؛ در 
عین ناباوری بیش از پانزده روز است که هیات دولت 
انقلابی و حامی قشر ضعیف جامعه هنوز مصوبه افزایش 

حقوق را تصویب نکرده است.
وی با انتقاد از عدم تایید نهاییِ مصوبه افزایش حقوق 
مستمری بگیران، عنوان کرده؛ بیش از این تعلل هیات 

دولت را نمی پذیریم. حدود دو هفته است که سازمان 
تامین اجتماعی مصوبه افزایش حقوق مستمری بگیران 
را امضا کرده اما هیات دولت به قدری در تصویب آن 
تعلل کرد که مستمری بگیران حقوق اردیبهشت خود 

را نیز بدون افزایش دریافت کردند.
به گفته او، طبق ماده 41 قانون کار، حقوق کارگران 
باید مطابق با نرخ تورم و سبد معیشت افزایش پیدا کند 
و طبق ماده 96 و 111 قانون تامین اجتماعی حقوق 
مستمری بگیران باید مطابق با مصوبه ی شورای عالی کار 
افزایش پیدا کند. هر سال هیات امنا تامین اجتماعی، 
افزایش حقوق بازنشستگان را به اندازه ی مصوبه 
شورای عالی کار تعیین می کند و این مصوبه جهت تایید 
نهایی توسط وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به هیات 

دولت ارجاع می شود.

    چرا افزایش مستمری بازنشستگان 
تصویب نشد؟

حسن صادقی، رییس اتحادیه پیشکسوتان جامعه 
کارگری نیز در این رابطه گفته؛ متاسفانه بازهم افزایش 
مستمری بازنشستگان مصوب نشد و تکلیف را مشخص 
نکردند؛ حتی دلایلی را که منجر به عدم تصمیم گیری 
شده، اعلام نمی کنند تا جامعه کارگری بتواند با مذاکره 
مشکل را حل کند؛ در واقع بازنشستگان را در خوف و 
رجاء نگه داشته اند و این شیوه، برخورد مناسبی با جامعه 
12 یا 13 میلیون نفریِ خانواده ی بازنشستگان کارگری 

کشور نیست.
او اضافه کرده؛ به نظر می رسد این نحوه برخورد، فقط 
فرصت خریدن برای اتخاذ یک تصمیم ناعادلانه است 

که در طول دوران های گذشته سابقه نداشته است.

صادقی با بیان این که از یک سو افزایش مستمری 
بازنشستگان را تصویب نمی کنند و از سوی دیگر، 
آزادسازی قیمت ها صورت می گیرد، متذکر شده؛ این 
برخورد دوگانه به ضرر کارگران و بازنشستگان است و 
نشان می دهد تفکر علمی و حساب شده پشت 
تصمیم گیری های اقتصادی نیست؛ دولت نباید اقتصاد 
و معیشت را دنده خلاص به حال خود رها کند؛ اکنون 
مساله معیشت به حال خود رها شده و تورم ترمز بریده 
و هیچ کس جلودارش نیست. تصمیمات دولت باید به 
گونه ای باشد که اوضاع را به سمت بهبود پیش ببرد نه 
این  مستمری ها،  افزایش  تصویب  باعدم  اینکه 

ترمزبریدگی و رهاشدگی تشدید شود.
    افزایش حقوق ریطی به دولت ندارد

یدالله فرجی، بازنشسته کارگری و رییس سابق 
شورای اسلامی کار شرکت جنرال استیل نیز در این 
رابطه با انتقاد از تاخیر طولانی، گفته؛ افزایش مستمری 
بازنشستگان لشگری و کشوری هفته  گذشته در هیات 
دولت به تصویب رسید اما متاسفانه افزایش مستمری 
کارگران بازنشسته هنوز مصوب نشده است؛ در حالی 
که نزدیک به دو هفته است که مصوبه افزایش برای 
هیات دولت ارسال شده، سوال این است که چرا اینقدر 

تعلل می کنند؟
این بازنشسته عنوان کرده؛ اساسا افزایش مستمری 
بازنشستگان تامین اجتماعی هیچ ربطی به دولت ندارد؛ 
کارگران در زمان اشتغال هر ماه یک سوم حقوق خود 
را در صندوق تامین اجتماعی پس انداز می کنند تا در 
زمان بازنشستگی از مستمری شایسته و به موقع 
برخوردار شوند؛ آیا تامین اجتماعی از بودجه دولتی 
استفاده می کند که حالا افزایش مستمری ها باید به 

تصویب دولت برسد؟
افزایش  داریم  انتظار  می کند:  تاکید  فرجی 
مستمری ها بیش از این در راهروهای هیات دولت 
معطل نماند و تصویب شود و بعد از آن به سرعت معوقات 

فروردین و اردیبهشت واریز شود.

تولید سومین غول 
تولیدکننده نقره جهان 

کاهشی شد
تولید نقره در پرو 9.8 درصد در ماه مارس 

2022 کاهش یافت.
طبق گزارش وزارت انرژی و معادن پرو، تولید 
نقره در سومین کشور بزرگ تولیدکننده نقره 
جهان در مارس 2022، 241 هزار و 446 کیلوگرم 
بود که در مقایسه با 267 هزار و 681 کیلوگرم 
استخراج شده در مارس 2021، 9.8 درصد 

کاهش داشت.
بر اساس گزارش کیتکو، وزارت انرژی و معادن 
پرو اعلام کرد که به طور مشابه، تولید در سه ماهه 
اول کاهش 6.6 درصدی را نشان داد. بزرگ ترین 
تولیدکننده نقره در پرو،  17.9 درصد از کل تولید 

نقره کشور را به خود اختصاص داد.

معاون وزیر صمت تاکید کرد:
ضرورت ارایه 

برنامه های ارتقای کیفی 
خودروسازان از طریق 
تعامل با مجموعه های 

دانش بنیان
معاون وزیر صمت با تاکید بر اینکه بهبود 
کیفیت در صنعت خودرو به عنوان دغدغه رهبر 
معظم انقلاب و مردم اولویت اصلی وزارت صمت 
است، بر ضرورت ارایه برنامه های ارتقای کیفی 
خودروسازان از طریق تعامل با مجموعه های 

دانش بنیان تاکید کرد.
»علی نبوی« در مراسم افتتاحیه چهارمین 
نمایشگاه خودرو تهران افزود: رئیس جمهور نیز به 
واسطه فرمان هشت ماده ای محورهای کلیدی 
اصلاح و بهبود صنعت خودرو را ابلاغ کرده اند که 
وزیر صمت نیز پیگیر منویات رهبر معظم انقلاب 
در حوزه کیفیت و تحقق هشت محور اصلاحی 

است.
رییس هیات عامل ایدرو اظهار داشت: برگزاری 
این نمایشگاه پس از سه سال با بحث های گسترده 
درباره صنعت خودرو در رسانه ها هم زمان شده و 
نمایشگاه فرصتی برای توسعه گفتگوهای نقادانه 

و کارشناسانه است.
وی با اشاره به اینکه یکی از اهداف جدی 
نمایشگاه تعاملات و ارتباطات تجاری است، گفت: 
ارایه و نمایش واقعی توانمندی ها و تلاش های 
صورت گرفته در صنعت خودرو به مردم نیز از 

محورهای مهم و در این برهه ضروری است.
نبوی ادامه داد: افزود برگزاری این نمایشگاه 
شروع دوباره ای برای برگزاری نمایشگاه های 
تخصصی خواهد بود و با برنامه ریزی دقیق به 
سمت افزایش کیفیت در تمامی بخش ها برویم.

معاون وزیر صمت در پایان خاطرنشان کرد: 
توان ساخت خودروهای با کیفیت و خوب در 
کشور وجود دارد و حمایت حاکمیتی وزارت 
صمت در مقام سیاستگذار این حوزه مستمر و 
جدی خواهد بود. چهارمین نمایشگاه خودرو 
تهران از روز )سه شنبه 27 اردیبهشت( تا جمعه 
)30 اردیبهشت ماه( در محل نمایشگاه بین المللی 

شهر آفتاب برقرار است.

طی سفر دو روزه صورت گرفت؛
رایزنی معاون وزیر 
صمت در افغانستان 

برای گسترش فعالیت 
شرکت های معدنی ایران

معاون معادن و فرآوری معادن وزارت صنعت، 
معدن و تجارت با اشاره به اینکه مقامات افغانستان 
نسبت به شروع فعالیت  شرکت های معدنی ایران 
در این کشور بسیار راغب هستند، گفت: بناست 
رایزنی ها طی هفته آتی در لایه کارشناسی و 

بازدیدهای میدانی ادامه یابد.
»رضا محتشمی پور« معاون معدنی و فرآوری 
مواد وزارت صمت روز یکشنبه هفته جاری با 
برخی مسئولان و کارشناسان معدنی کشور 

افغانستان در شهر کابل دیدار و گفت وگو کرد.
دیدار با اعضای خانه معدن افغانستان و خانه 
معدن کابل، وزیر معادن و پترلیوم و معاونان وی، 
مسئولان وزارت خارجه، رئیس انجمن سنگ های 

قیمتی افغانستان و... ازجمله این دیدارها بود.
 گسترش فعالیت شرکت های معدنی ایران در 
افغانستان محور اصلی رایزنی معاون معادن و 
فرآوری معادن وزارت صمت در جریان سفر به 
افغانستان بود و بناست رایزنی ها طی هفته آتی در 

لایه کارشناسی و بازدیدهای میدانی ادامه یابد.
معاون معادن و فرآوری مواد وزارت صمت با 
اشاره به این سفر گفت: در جریان این سفر در 
خصوص همکاری های معدنی و برخی موانع 
احتمالی که به علت مقررات و برخی تصمیمات 
همچنین  و  دارد  وجود  افغانستان  دولت 
ظرفیت هایی که می تواند نقاط شروع همکاری 
معدنی تهران - کابل باشد، گفت وگوی خوبی 
داشتیم. وی اظهار داشت: مقامات افغانستان 
نسبت به شروع فعالیت  شرکت های معدنی ایران 

در این کشور بسیار راغب هستند.

خبـــر

افزایش مستمری بازنشستگان در راهروهای هیات دولت معطل مانده است

بازنشستگان به  علی الحساب  پرداخت  احتمال 

مدیر روابط عمومی شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات 
گفت: سخن در خصوص موضوع روابط عمومی، کارکردها و جایگاه آن 
بسیار است. لیکن در این فرصت ترجیح می دهم به طرح دو موضوع کوتاه 
اما مهم در این گفتگو بسنده کنم. محمدرضا مقیسه، ضمن تبریک هفته 
روابط عمومی به فعالان این عرصه و اظهار امیدواری برای توسعه 
زمینه های  رشد و فعالیت موثرتر این حوزه، گفت: موضوع مهم اول، 
چالشی است که می توان گفت تقریباً تمام اقتصاد و صنعت کشور ما را 
تحت تاثیر خود قرار داده و روابط عمومی هم از آن بخش هایی است که 
همواره و مستقیماً از آن تاثیر می پذیرد، و آن عدم ثبات مدیریتی است. 
مدیر روابط عمومی شرکت »ومعادن« ادامه داد: صنایع مادر برای رشد 
پایدار نیازمند تعریف استراتژی پایدار است و معمولاً طرح ها و برنامه ها 
در صنایعی چون معدن، فولاد، پتروشیمی و… طی یکی دو سال به 
نتیجه نمی رسد اما متاسفانه ما شاهد این هستیم که تقریبا هر یکی دو 
سال یک بار و حتی گاهی زودتر، مدیران سازمان های بزرگ و سرنوشت 
ساز در اقتصاد کشور، جابه جا می شوند و هر مدیر جدید برنامه ها و 
استراتژی های خودش را تعریف می کند و برنامه های قبلی اغلب ناتمام 

رها گشته یا لااقل اولویت های اجرای آنها جابجا می شود.
مقیسه تصریح کرد: حتی اگر در نگاه خوشبینانه، در برخی از 
سازمانها عمر مدیریتی در روابط عمومی بیشتر از عمر مدیریتی در 

رأس سازمان باشد )که البته در واقعیت این طور نیست و گاهی طی 
یک دوره مدیریت سازمان، چندین مدیر روابط عمومی جابه جا 
و  برنامه ها  غالب  سازمان،  رأس  تغییر  با  می شوند(، همچنان 
استراتژی های واحد روابط عمومی که مستقیماً زیر نظر و در ارتباط با 
مدیرعامل است، تحت تاثیر قرار می گیرد و قاعدتاً در چنین وضعیتی 

نمی توان به امتداد یک جریان پایدار و موثر امیدوار بود.
لذا در شرایط فعلی صنعت، عدم ثبات مدیریت را – که خود زاده ی 
عوامل متعددی خارج از حوصله ی این گفتگوست – یکی از بزرگترین 
چالش  های فعالیت روابط عمومی شرکت های بزرگ صنعتی و معدنی 
می دانم. مهم است که مدیران و دست اندرکاران روابط عمومی با توجه 
به این موضوع، تا حد امکان استراتژی های انعطاف پذیری را در عملکرد 
خود دنبال کنند و از سوی دیگر نسبت به مستندسازی فعالیت ها، 
پرهیز از فردمحوری و بخصوص سرمایه گذاری ویژه روی جانشین 

پروری به عنوان یک تعهد حرفه ای، اهتمام ویژه داشته باشند.
مدیر روابط عمومی هلدینگ »ومعادن« تعامل بیشتر بین روابط 
عمومی های بخش های مختلف صنعت را امری ضروری دانست و افزود 
: در گستره ی اطلاع رسانی و اقناع افکار عمومی، باید فعالیت هایی در 
صنعت ما انجام شود که چه بسا از عهده ی یک سازمان یا یک شرکت 
به تنهایی خارج باشد. به عنوان نمونه، ما هنوز در معرفی معدن و صنایع 

معدنی و پتانسیل هایی که برای جلب همراهی و مشارکت مردم دارد، 
موفق عمل نکرده ایم. با وجود پررنگ شدن بورس در سال های اخیر، 
هنوز بازار سرمایه برای اکثر مردم ما آنچنان که باید، شناخته شده 

نیست و آحاد جامعه آگاهی کافی از چگونگی ساز و کار بورس و نقش 
خودشان در توسعه و رونق صنعت از طریق بازار سرمایه ندارند. 

تلاش های زیادی در این خصوص انجام شده اما کافی نیست.

مدیر روابط عمومی شرکت سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات:

لزوم نگاه فراسازمانی در روابط عمومی های بخش صنعت

اقتصاد و انرژی

ثبت نام در سامانه یکپارچه تخصیص خودرو از 
ساعت 9 صبح روز )سه شنبه 27 اردیبهشت ( آغاز 
شده است و متقاضیان به مدت یک هفته برای 
ثبت نام فرصت دارند البته تقدم و تأخر در زمان 
ثبت نام تاثیری در شانس برنده شدن کاربران در 

قرعه کشی ندارد.
سامانه یکپارچه تخصیص خودرو به دستور 
وزارت صمت و زیر نظارت تحت نظارت سازمان 
حمایت مصرف کنندگان و تولید کنندگان براساس 
اجرای بند 5 از دستورات ابلاغی رئیس جمهوری در 
ایجاد  برای  خودرو  عرضه  چگونگی  خصوص 
شفافیت و افزایش رضایتمندی مردم، سامانه 
یکپارچه تخصیص خودرو از امروز کار خود را آغاز 

کرد.
در همین راستا وزارت صنعت، معدن و تجارت 
در اطلاعیه ای تاکید کرده بود که فروش خودروها 

به »سامانه فروش یکپارچه« منتقل می شود و 
حذف قرعه کشی خودرو باقوت در دستور کار 
وزارت صمت است. از آن جا که حذف قرعه کشی 
نهایی شدن تکمیل اصلاح  تا  فروش خودرو 
ساختار، چند ماه زمان خواهد برد و با توجه ویژه 
وزیر صمت به حفظ حقوق مصرف کنندگان در 
دوره گذار، مقرر شد در همین مدت محدود نیز 
روند قرعه کشی خودرو اصلاح شده و شفاف تر و 
عادلانه تر شود، تا از دلالی و سوداگری یک عده 
خاص جلوگیری شده و خودروهای تولیدی 

به دست خریداران واقعی برسد.
براین اساس به دستور وزیر صمت مقررشده است 
فروش خودرو ازاین پس نه از طریق قرعه کشی در 
شرکت های خودروسازی، بلکه در سامانه فروش 
یکپارچه خودرو و به صورت شفاف انجام شود. ایجاد 
این سامانه، شفاف سازی و جلوگیری از تضییع 

حقوق مردم در همین مدت محدود ادامه روند 
قرعه کشی فروش خودرو و حفظ حقوق خریداران 
واقعی است و به طبع فرآیند قرعه کشی به تدریج 

حذف خواهد شد.
اکنون تمامی خودروسازان موظف شدند تا همه 
محصولات خودروهای سواری خود را در این سامانه 
یکپارچه عرضه کنند، هیچ گونه استثنایی برای 
تخصیص خودرو به مشتریان خارج از این سامانه 
وجود نخواهد داشت.این سامانه خودروهای متنوع 
را چند برابر ظرفیت دوره های پیشین عرضه خواهد 

بود.
با آغاز به کار این سامانه، روند فروش خودرو شفاف 
و از تلاطم بازار، بازار سازی و سو استفاده سوداگران 
و تضییع حقوق مردم جلوگیری می شود، مراسم 
حمایت  سازمان  نظارت  با  خودرو  تخصیص 

مصرف کنندگان و تولیدکنندگان انجام می شود.

آغاز ثبت نام متقاضیان در سامانه یکپارچه
 فروش خودرو

معاون وزیر صمت:

معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت گفت: 
سامانه یکپارچه تخصیص خودرو با هدف افزایش 
نظارت دولت، افزایش منافع مشتریان، تخصیص 
هدفمند خودروها به کاربران اصلی و کاهش دلال 

بازی در این حوزه است.
»منوچهر منطقی« در نشست خبری در محل 
وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: پیش از این 
شاهد بودیم خودروسازان بزرگ هر 15 روز یک بار 
نسبت به پیش فروش یا فروش فوق العاده 
خودروهای خود اقدام می کردند که التهاب و 
استرس مشتریان را به دنبال داشت،  اما در سامانه 
فروش یکپارچه زمان 15 روزه را به سه تا چهار ماه 
در میان تبدیل کرده ایم اما به جای تعداد محدودی 
خودرو هر بار بین 200 تا 300 هزار دستگاه خودرو 

در معرض فروش قرار داده خواهد شد.
وی بیان داشت: در گذشته گر چه خودروسازان 

به صورت انبوه تولید می کردند اما شاهد بودیم که 
عرضه به صورت قطره چکانی بود و در این سامانه 
این مشکل رفع شده است و همه تولیدات آنها باید 

عرضه شود.
تعهدات  انجام  کرد:  خاطرنشان  منطقی 
خودروسازان بزرگ همزمان با تحویل به موقع، 
افزایش نظارت وزارت صنعت، معدن و تجارت و 
محدود شدن دلال بازی ها که با اجرای طرح 
مالیات گرفتن از درآمدهای اتفاقی در مجلس 
تقویت نیز خواهد شد، از جمله دیگر مزایای فروش 

خودرو در این سامانه است.
معاون صنایع حمل و نقل وزارت صمت 
خاطرنشان کرد: با توجه به اطلاعات زیادی که در 
این شیوه فروش جمع آوری می شود، می توان 
ازجمله  طرح هایی  و  کرد  عمل  هدفمند 

جوان سازی جمعیت را بهتر به پیش برد.

سامانه یکپارچه تخصیص خودرو به دنبال افزایش 
نظارت دولت و کاهش دلال بازی اس

مدیرعامـل شـرکت خدمـات بازرگانی شـرکت ملـی صنایع مس ایـران با 
اشـاره به سـاخت چهـار هـزار و ۵۰۰ قطعـه موردنیـاز صنایع مـس در داخل 
کشـور، گفـت: با بومی سـازی این قطعات سـال گذشـته ۷۰۰ میلیـارد تومان 

صرفه جویی ارزی داشتیم.
محمدصابر شـاهنوش در بازدید از شـرکت های دانش بنیـان فعال در تولید 
قطعـات صنعت مس در تبریـز اظهار کرد: حدود ۵۰۰ شـرکت دانـش بنیان در 
زمینـه داخلـی سـازی قطعـات و تجهیـزات مـورد اسـتفاده در ایـن صنعت 

شناسـایی شـده اسـت که در سـال گذشـته  چهار هزار و ۵۰۰ قطعه وارداتی  را 
در داخـل کشـور تولید کردنـد. وی با بیان اینکـه یکی از قطعات مـورد نیاز در 
صنعـت مـس پمپ های تصفیه آب اسـت که فقـط در انحصار امریکا بـوده و به 
دلیـل تحریم هـا این قطعه مهـم را به ما نمی دهنـد، گفت: در یکی از شـرکت 
هـای دانش بنیـان به همـت جوانان متخصص ایـن پمپ پنج میلیـارد تومانی 
بـا ۲ میلیـارد تومان سـاخته می شـود که کامـلا قابـل رقابت با نمونه مشـابه 
خارجی اسـت. شـرکت خدمـات بازرگانی معـادن و فلزات غیرآهنی در سـال 

۱۳۷۱ بـا ماموریـت تدارکات شـرکت های غیرفـولادی همچـون آلومینیوم و 
مس تاسیس شد.

ایـن شـرکت در حال حاضـر متعلق به صنـدوق بازنشسـتگی صنایع مس 
ایـران بـوده و کارگـزار انحصاری سـاخت، تامین و تـدارکات قطعـات، مواد و 

تجهیزات صنایع ملی مس ایران می باشد. 
رسـالت شـرکت خدمـات بازرگانی معـادن و فلزات غیـر آهنـی، تامین و 

تدارکات صنایع بالاخص صنایع معدنی است.

۴۵۰۰ قطعه مورد نیاز صنعت مس در داخل کشور تولید می شود
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ساری - نیما شریفی / سرپرست شرکت گاز 
مازندران با اظهار این که عملیات گازرسانی، مطالعاتی 
و طراحی در 504 روستای مناطق جنگلی و کوهستانی 
استان در حال انجام است، گفت: بر اساس برنامه و طبق 
پیشرفت طرح های لوله گذاری، ساکنان 101 روستا از 
این تعداد تا پایان امسال از نعمت گاز بهره مند می شوند.

 قاسم مایلی رستمی در نشست خبری با بیان اینکه 
مطالعه و طراحی برای گازرسانی به تمامی این روستاها 
انجام شده و کارها با قوت در حال پیگیری است، افزود: 
هم اکنون عملیات شبکه گذاری گازرسانی در 60 
روستای شرق مازندران در منطقه دودانگه و چهاردانگه 
ساری و هزار جریب  نکا و بهشهر ، 185 روستای صعب 
نوشهر،  پول  و  و کوهستانی بخش کجور  العبور 
روستاهای منطقه بلده نور، روستاهای رینه بخش 
لاریجان شهرستان آمل واقع در محور هراز، 18 روستا 
در منطقه سوادکوه  و حدود 11 روستا نیز در منطقه 
کوهستانی اشکورات رامسر در غرب استان در حال 
انجام است. وی با بیان اینکه با حمایت دولت مشکل 
افزایش هزینه گازرسانی به مناطق کوهستانی و ییلاقی 
استان رفع شد و تا 200 میلیون تومان برای هر علمک 
نیز حمایت شده است، ادامه داد: بر اساس برنامه تمامی 
روستاهای واجد شرایط مازندران تا پایان سال 1402 

گازرسانی می  شود.
قاسم مایلی رستمی با بیان اینکه در سال گذشته با 
800 میلیارد تومان 438 کیلومتر شبکه گذاری در 
سطح استان انجام گرفت افزود: اعتبار امسال شرکت 
گاز مازندران هزار میلیارد تومان است و تا پایان سال 

1402 تمامی روستا های بالای 20 خانوار از نعمت گاز 
بهره مند می شوند. سرپرست شرکت گاز مازندران بیان 
داشت: نمونه بارز حمایت واقعی نظام و دولت از مردم 
در برخورداری از نعمت گاز اجرای 100 کیلومتر لوله 
گذاری 16 اینچ برای حدود 20 روستای بخش 

کوهستانی  منطقه اشکورات رامسر است.
وی تصریح کرد: بیشترین عملیات گازرسانی مربوط 
به روستاهای بخش بلده نور است که با 800 میلیارد 
تومان اعتبار در حال انجام است و امیدواریم با همکاری 
منابع طبیعی و راه و شهر سازی بتوانیم لوله گذاری را 

طبق مقررات انجام بدهیم.

مایلی رستمی طولانی شدن صدور مجوز برای 
اجرای طرح های گازرسانی در روستاهای ییلاقی و 
کوهستانی مازندران را از دغدغه های جدی دانست و 
خواستار همکاری دستگاه های اجرایی از جمله منابع 
طبیعی، راه و شهر سازی و  راهداری و حمل و نقل جاده 

ای شده است.
سرپرست شرکت گاز مازندران با اظهار این که این 
استان از سه نقطه جدید به خط لوله گاز سراسری وصل 
می شود تا علاوه بر از بین رفتن کامل افت فشار، همه 
کامل  پوشش  تحت  روستایی  و  شهری  مناطق 
گازرسانی قرار بگیرند، توصیح داد: اتصال خط لوله 

انتقال گاز از امامزاده هاشم در جاده هراز که با 500 
میلیارد تومان اعتبار در حال انجام است، اتصال خط لوله 
منطقه گدوک در محور فیروزکوه که پیشرفت خوبی 
دارد و اتصال به خط لوله گاز از طریق محور الموت قزوین 
برای روستاهای منطقه سه هزار تنکابن نیز در دستور 
کار قرار دارد. مایلی رستمی آمار روستاهای برخوردار 
از گاز طبیعی استان را 2هزار و 475 روستا اعلام کرد و 
بیان داشت: سالانه به طور میانگین حدود 80 هزار 
مشترک جدید شهری و روستایی به شرکت گاز 
مازندران اضافه می شوند که شرکت برای تقویت گاز 
رسانی اجرای طرح های ایجاد ایستگاه های فشار قوی 
را انجام می دهد. وی وضعیت زیر ساختی تامین گاز در 
مازندران را مطلوب توصیف کرد ولی در عین حال 
نسبت به بی توجهی به مصرف بهینه گاز در استان 
هشدار داد و بیان داشت: بررسی ها نشان می دهد که 
مصرف گاز در مناطق روستایی و ییلاقی به دلیل 
استاندارد نبودن ساخت و سازها تا 20 برابر بیشتر از 

مناطق شهری و آپارتمان نشینی است.
سرپرست شرکت گاز مازندران میانگین مصرف 
روزانه گاز طی سال در مازندران را 28 تا 32 میلیون متر 
مکعب اعلام کرد و گفت: در تعطیلات نوروزی امسال 
که هوا سرد بود و گردشگران ومسافران زیادی نیز در 
استان حضور داشتند، مصرف گاز به حدود 40 میلیون 

مترمکعب رسید، اما قطعی گاز خانگی را نداشتیم.
 در حال حاضر حدود 650 هزار خانوار شهری استان 
برابر با 99.9 درصد و 445 هزار خانوار روستایی معادل 

95.5 درصد به شبکه گاز سراسری وصل هستند.

رییس شرکت ملی بندر دریایی تجاری آکتائو کشور قزاقستان از 
بخش های مختلف کانتینری، ترانزیت، تجهیزات و طرح های توسعه بندر 
شهید رجایی بازدید کرد. به گزارش ایرنا، هیاتی چهار نفره متشکل از »آ.تور 
کپنبایف« رییس شرکت ملی بندر دریایی تجاری آکتائو که شامگاه روز 
گذشته وارد منطقه ویژه اقتصادی بندر شهید رجایی شدند، از نزدیک 
ظرفیت ها، امکانات و پیشرفت های این بندر مهم تجاری ایران را مورد رصد 
قرار دادند. در این بازدید که »علی رضا محمدی کرجی ران« مدیرکل بنادر 
و دریانوردی هرمزگان و »منصور خرمشکوه«، معاون امور بندری و اقتصادی 
اداره کل بنادر و دریانوردی هرمزگان این هیات چهارنفره قزاقستانی را 
همراهی کردند، امکانات بندر شهید رجایی برای ترانزیت گندم قزاقستان 

مورد بررسی قرار گرفت.
گفت و گو در راستای توسعه های همکاری مشترک سرمایه گذاری و 
تدوین راهبردی حمل  و نقل و ترانزیت کالا بخش دیگری از برنامه های 
دوساعته بازدید هیات راه آهن قزاقستان در بندر شهید رجایی به عنوان 
دروازه طلایی اقتصاد ایران  بود. این هیات بازدید کننده قزاقستانی سپس 

به مقصد بازدید از بندر چابهار، بندرعباس را ترک کردند. 
بازدید از بنادر چابهار، آمیرآباد، نکا و انزلی بخش دیگری از سفر این 

هیات چهارنفره به ایران است.

فروردین ماه سال 98 نیز یک هیأت دیپلماتیک از جمهوری قزاقستان 
به سرپرستی سفیر این کشور در تهران از بخش های مختلف منطقه ویژه 

اقتصادی بندر شهید رجایی دیدن کردند.
اردیبهشت ماه سال 1391 نیز »عسکر مامین« رییس شرکت راه آهن 
قزاقستان به همراه »امریف بغداد کولتائویچ« سفیر این کشور  در ایران از 

بخش های مختلف بندر شهید رجایی بازدید کردند.

گفتنی است،«آق تاو در زبان قزاقی )Ақтау( یا آکتاو«: بندری در 
استان مین قشلاق کشور قزاقستان می باشد. آق تاو )آق داغ( واژه ای به زبان 
قزاقی و در زبان پارسی به معنی »کوه سفید یا کوه بزرگ یا سپیدکوه« است. 
این منطقه در دوران مختلف تاریخی باستان سکونت گاه ایرانیان »سکا، 

سرمتی و داهان« بود.
“بندر آکتائو در غرب کشور قزاقستان و در مرکزیت استان مانگستاو و 
در سواحل شرقی دریای خزر به عنوان مهم ترین بندر قزاقستان مناسب ترین 
وضعیت را برای حمل ونقل محموله های گوناگون کالاهای خشک، 

نفت خام و محصولات پتروشیمی را داراست”.
بندر آکتائو متصل به ریل های راه آهن سراسری از کنار کشتی می باشد 

که از مزیت های این بندر به شمار می رود.
در قلمرو قزاقستان سه بندر دریایی »آکتائو«، »بائوتینا« و »کوریک« 

به کشتی های با تناژ مختلف خدمات ارائه می دهند.
کشور قزاقستان به عنوان یکی از کشورهای آسیای میانه با کشورهای 
چین، روسیه، قرقیزستان، ازبکستان و ترکمنستان همسایه بوده که از 
طریق دریای خزر به کشورهای روسیه، آذربایجان و ایران متصل می باشد 
که این مزیت، قزاقستان را به مثابه پلی در میان آسیا و اروپا )اورسیا( قرار 

داده است.

ستاندار هرمزگان:
پلیس مظلوم است و 
باید به امکانات روز 

مجهز شود
 استاندار هرمزگان با تاکید بر اینکه دشمنان 
امنیت و اقتصاد ایران لحظه ای در ضربه زدن به 
مردم درنگ ندارند، گفت: پلیس مظلوم است 

و باید به امکانات روز تجهیز شود.
مهدی دوستی به همراه هزاران نفر از مردم 
مومن، شهید پرور و ولایی شهر بندرعباس در 
آیین تشییع و تدفین شهید مدافع نظم و امنیت 
استان شهید رضا احترامی شرکت و به مقام 

والای این شهید عزیز ادای احترام کرد.
استاندار هرمزگان در حاشیه این آیین که با 
شکوهی مثال زدنی در گلزار شهدای بندرعباس 
برگزار شد در جمع خبرنگاران اظهار داشت: 
امروز همه ما مردم ایران به این جمع بندی 
رسیده ایم که دشمنان این نظام لحظه ای در بر 
هم زدن امنیت ملی و امنیت اقتصادی دریغ و 
درنگ ندارد. وی افزود: اما نیروهای مسلح 
کشور به خصوص نیروی انتظامی در کنار مردم 
هستند و امنیت آنان را با تقدیم جان خود تامین 
می کنند. دوستی بیان کرد: شهید احترامی 
یکی از شهدایی است که نیروی انتظامی در راه 
امنیت این نظام اسلامی تقدیم کرده و این نیرو 
همواره بهترین فرزندان خود را در طبق اخلاص 
گذاشته و برای صیانت از مردم و تامین امنیت 
آنها تقدیم کرده است. استاندار هرمزگان 
تصریح کرد: پلیس ما مظلوم است و باید این 
نیرو به امکانات روز مجهز شود چرا که دشمنان 
نیز این کار را انجام داده اند گام هایی در این 
زمینه برداشته شده و به زودی نتایج آن را به 
زودی خواهیم دید.  رئیس سازمان عقیدتی 
سیاسی فرماندهی انتظامی استان هرمزگان در 
این مراسم گفت: نیروی مظلوم پلیس روزانه و 

یا هفتگی شهید تقدیم انقلاب می کند. 
حجت الاسلام صفورایی افزود: دلیل این 
است که هزینه جرم در کشور ما پایین است 
گاهی مجرمین حتی به اندازه جرمشان هم 
جریمه نمی شوند لذا به خود جرات می دهند و 
ناجوانمردانه سربازان جان بر کف این نظام را به 

شهادت می رسانند. 
وی خاطرنشان کرد: مجرمین این حادثه 
تلخ به تقاص خود خواهند رسید اما از مسئولان 
کشور می خواهیم که هزینه جرم را بالا ببرند تا 
هر فردی نتواند به نیروهای جان بر کف نظامی 
کشور که برای حفظ امنیت کشور شبانه روز 

تلاش می کنند تعدی کند.

جلوگیری از متروکه 
شدن ۸۰۰ کانتینر مرغ 

در بندر شهید رجایی
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان گفت: با رصد نهادهای نظارتی و 
امنیتی و با پیگیری استاندار هرمزگان، از 
متروکه شدن 800 کانتینر مرغ در بندر شهید 

رجایی بندرعباس جلوگیری شد.
علی فیروزی، در جمع خبرنگاران افزود: این 
محموله 800 کانتینری حاوی بیش از دو هزار 
و 900 تن مرغ منجمد بود که در حال متروکه 
شدن و طی روال جاری برای قرار گرفتن در 

فهرست اموال تملیکی بود.
وی گفت: 200 کانتینر از این محموله با 
دستور فوری استاندار هرمزگان و با پیگیری 
گمرکات استان و اخذ مجوزهای لازم و با 
تصمیم رئیس کل گمرک جمهوری اسلامی 
ایران در مسیر ترخیص قرار گرفته است تا 
از  برای پشتیبانی  اطمینانی  قابل  ذخیره 

تصمیمات اقتصادی اخیر دولت باشد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری 
هرمزگان خاطرنشان کرد: این محموله مرغ 
وارداتی در صورت متروکه شدن تا طی شدن 
روال قانونی برای عرضه به بازار بیش از چند 

هفته معطل می ماند.

بهره برداری از ۲۰۷ 
طرح مخابراتی در 

هرمزگان
207 طرح مخابراتی با حضور مدیرعامل 
شرکت مخابرات ایران، در هرمزگان به صورت 

تصویری به بهره برداری رسید.
مدیرعامل شرکت مخابرات هرمزگان، در 
این رابطه اظهار کرد: این طرح ها شامل توسعه 
تلفن همراه، فیبر نوری و دسترسی اینترنت 
خانگی در استان و توسعه مرکز تلفن های ثابت 

و سیار روستایی است.
حیدری افزود: برای اجرای این طرح ها در 
11 شهرستان هرمزگان، 198 میلیارد تومان 
هزینه شده است. با بهره برداری از این طرح ها 

800 مشترک از مزایای آن بهره مند شدند.
به گزارش ایسنا؛ 2 هزار و 800 طرح 
مخابراتی با اعتبار سه هزار و چهارصد میلیارد 
و  سیستان  مازندران،  استان   4 در  ریال 
بلوچستان، البرز و هرمزگان به نمایندگی از 

استان های کشور به بهره برداری رسید.

مدیرعامل فولاد هرمزگان:
عرضه محصولات در 
بورس کالا افزایش 

شفافیت را به دنبال دارد
مدیرعامل شرکت فولاد هرمزگان گفت: 
قطعا کالایی که در بورس پذیرفته می شود، در 
یک بازار رقابتی با حجم قابل قبولی از عرضه و 
تقاضا، کشف قیمت می شود و توان برنامه ریزی  

فعالان اقتصادی را افزایش خواهد داد.
عطـاالله معروفخانـی در حاشـیه مراسـم 
تجلیـل از برتریـن هـای بـورس در جمـع 
خبرنـگارن با اشـاره به فوایـد عرضه محولات 
و کشـف قیمـت در بورس کالا گفـت: بورس 
کالا نهادی رسـمی و سـاختار یافته ای اسـت 
کـه به منظـور سـاماندهی و ارتقـای تجارت 
کالایـی و تخصیص بهینه منابع و سـرمایه ها 
در اقتصـاد، کارکردهایـی را مورد هـدف قرار 
می دهـد و مجموعـه کارکردهـا و خدمـات 
بـورس کالای ایـران، ایجـاد ابـزاری بـرای 
پوشـش ریسـک، ایجاد قیمت مبنـا، نظارت 
بـر تحویـل کالا، سـرمایه گذاری، تسـهیل 

تأمین مالی، توسعه و تنظیم بازار است.
هرمزگان  فولاد  شرکت   مدیرعامل 
خاطرنشان کرد: فولاد هرمزگان  همواره خود 
را متعهد دانسته است محصول اسلب  تولیدی 
خود را در راستای اجرای ابلاغیه های وزارت 
صمت در بورس کالا ی ایران به بهترین شکل 
ممکن عرضه نموده و صنایع نورد کار کشور را 
به عنوان شرکای تجاری و ذینفعان مهم خود 
به شمار آورد و از مسیر شفاف سازی مکانیزم 
عرضه وتقاضا در بورس کالا  ایجاد ارزش 

آفرینی برای مشتریان خود داشته باشد.
وی یکی از کارکرد های مهم  بورس را کشف 
قیمت دانست و تصریح کرد: کشف قیمت  
فرآیندی است  که از طریق آن قیمت های 
صحیح و عادلانه کالاها از برآیند عرضه و تقاضا 
تعیین می شود و یکی دیگر از رسالت های مهم 
بورس کالای ایران به شمار می رود و قطعا 
کالایی که در بورس پذیرفته می شود، در یک 
بازار رقابتی با حجم قابل قبولی از عرضه و تقاضا، 
کشف قیمت می شود و توان برنامه ریزی  

فعالان اقتصادی را افزایش خواهد داد.
معروفخانـی بـا اشـاره بـه تاثیـر عرضـه 
محصـولات فـولادی در بـورس کالا گفـت: 
توسـعه بـازار محصـولات فـولادی و حضـور 
بیشـتر فعـالان بخش فولاد در بـورس کالا به 
کشـف نـرخ منصفانه تـر، افزایش شـفافیت، 
ایجـاد بازار منسـجم و مرجـع قیمت گذاری، 
تضمیـن تعهـدات طرفیـن و بهره منـدی از 
ابزارهـای تأمیـن مالـی و پوشـش ریسـک 
خواهـد شـد. از ایـن رو کمک به توسـعه بازار 
محصـولات زنجیره فولاد از طریق بورس کالا 
موجـب خواهـد شـد تـا ارزش افـزوده و 
بهـره وری این بخـش افزایش یابد، تخصیص 
منابع در این بخش اصلاح شـود و عدم توازن 
ظرفیت هـا در بخش هـای مختلـف زنجیـره 

فولاد مرتفع شود.

آیین بزرگداشت 
فردوسی در قشم برگزار 

شد
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی منطقه 
آزاد قشم از برگزاری دورهمی شاعرانه با هدف 
بزرگداشت حکیم ابوالقاسم فردوسی در قشم 
با حضور شاعران و هنرمندان این جزیره خبر 

داد.
مهدی سلامتی هرمزی در گفت و گو با 
ایسنا، با اعلام این خبر گفت: فردوسی سرمایه 
تاریخی و ملی این مرز و بوم است و نقش این 
همه حماسه سرای بزرگ تاریخ در فرهنگ ما 
چنان پررنگ است که روز بزرگداشت این شاعر 
نامی همزمان با روز پاسداشت زبان پارسی در 

تقویم به ثبت رسیده است.
وی ادامه داد: شاهنامه بزرگترین رزمنامه 
جهان و مهمترین اثر فردوسی است و حماسه 
های جاودان فردوسی در این اثر نقش بی بدیلی 

در حفظ فرهنگ غنی ایرانی دارد.
سلامتی خاطرنشان کرد: فردوسی متعلق 
به همه نسل هاست و ما امروز وظیفه داریم این 
سرمایه ملی را به نسل های بعد معرفی کنیم و 
با جایگزینی الگوهای مناسب تاریخ کشورمان 
به جای الگوهای وارداتی، ذهن کودکان و 

نوجوان را  آگاه کنیم.
سلامتی هرمزی خاطرنشان کرد: آیین شب 
شعر »شبی با فردوسی« با حضور هنرمندان و 
هنردوستان قشم از تمام گروه های سنی با 
و  خوانی  نقاله  خوانی،  شاهنامه  اجرای 
شعرخوانی شاعران جزیره در مرکز بین المللی 
رشد قشم با حمایت سازمان منطقه آزاد قشم 
برگزار شد و تلاش می کنیم اینگونه برنامه ها 
استمرار پیدا کند تا فرصتی برای ارتقای 

ظرفیت های فرهنگی جزیره باشد.
وی تاکید کرد: آیین شاهنامه خوانی توسط 
نوجوانان جزیره انجام و در پایان از آنها تقدیر 
شد تا انگیزه ای باشد برای شناخت بیشتر 
هرچه بیشتر بزرگان و نام آوران عرصه فرهنگ 

ایران زمین.

وشن می شود وستای مازندران تا پایان امسال ر مشعل گاز 101 ر

هیات راه آهن قزاقستان از بندر شهید رجایی بازدید کرد

دریچهنگـــــــــاه بانک و بیمه 

مدیرعامل شرکت پالایش نفت بندرعباس:رییس روابط عمومی اداره کل راهدا ی و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه؛

رییس روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان کرمانشاه گفت: ساماندهی 
و جمع آوری نخاله های ساختمانی بلاتکلیف و رها 
شده در حریم قانونی راه ها بصورت روزمره در 
انجام  کرمانشاه  استان  مواصلاتی  محورهای 
می شود. به گزارش فریده محمدی خبرنگار 
روزنامه مملکت_ محمود باوندپور بیان کرد: 
ساماندهی و جمع آوری نخاله های ساختمانی 
بلاتکلیف و رها شده در حریم قانونی راه ها بصورت 
روزمره در محورهای مواصلاتی استان کرمانشاه 
انجام می شود که تصاویر منتشر شده در فضای 
مجازی مربوط به سال های گذشته و حتی مربوط 

به استان های دیگر، غیراخلاقی می باشد.
وی در ادامه افزود: افرادی مغرضانه و بدون توجه 
به اخلاق حرفه ای رسانه ای، اهتمام به انتشار 
تصاویری کرده اند که صحت  این تصایر کاملا”کذب 
می باشد و اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای استان کرمانشاه با شناسایی این افراد و طرح 

شکایت در محاکم قضایی اقدام خواهد کرد.
باوندپور گفت: ما دائما” درحال رصد و پیگیری 
بلاتکلیف  نخاله های ساختمانی  آوری  جمع 
هستیم، ولی متأسفانه خیلی از عوامل مسئول، 
رعایت نمی کنند یعنی بعد از تخریب ساختمان 

های حوزه شهری نخاله ها در حریم راه ها رها 
می شود که این جمع آوری نخاله های ساختمانی، 
ساماندهی و انتقال به دیگر مکان های موجود 
سالیانه برای راهداری کلی هدر رفت اعتبار و زمان 

را به همراه دارد.
وی افزود: طبق قوانین موجود، شهرداری ها 
مکلف اند برای جمع آوری نخاله، مکانی را مشخص 
کنند و آن را به استحضار مردم و تشکل هایی که 
مسئول این کار هستند برسانند و کمک کنند تا 
زباله ها، نخاله، ضایعات ساختمانی و … به آن 

مکان منتقل شود.
رییس روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل 
و نقل جاده ای استان کرمانشاه گفت: تخلیه 
نخاله های ساختمانی در ورودی های کلان شهر 
کرمانشاه، باعث از بین رفتن منظرآرایی راه ها شده 
است و درحال حاضر نیاز به عزم تمامی مسئولین 
آوری  تکلیف جمع  بتوانیم  تا  داریم  استانی 

نخاله های ساختمانی را مشخص کنیم.
باوندپور ضمن قدردانی از تلاش ها و پیگیری 
رسانه های استان کرمانشاه گفت: باتوجه به 
بصیرت و آگاهی لازم، نگذارید عده ای سودجو با 
هدف تخریب، تلاش های راهداران«خدمتگزاران 

به مردم« به اهداف شخصی خود برسند.

مدیرعامل پالایشگاه نفت بندرعباس از امضای 
قرارداد پروژه کک سازی »تغییر الگوی پالایشی« 

در آینده نزدیک خبر داد.
به گزارش ایلنا از بندرعباس، هاشم نامور اظهار 
کرد: ما پروژه کک سازی »تغییر الگوی پالایشی« 
را طراحی کردیم. در این پروژه نفت کوره را که به 
صورت خام به خارج از کشور صادر می شود،  به 
کک اسفنجی تبدیل می کنیم. کک اسفنجی مورد 
نیاز صنایع آلومینیوم کشور است و در حال حاضر 
از خارج وارد شده و در کشور تولید نمی شود. کشور 
وابسته به خارج است، ارز کشور خارج می شود و 
در شرایط خاص بخصوص در زمان تحریم پاشنه 
آشیل است. در زمان تحریم تهدید کرده بودند که 
اجازه واردات کک اسفنجی را به ایران نخواهیم داد 
در نتیجه صنایع آلومینیومی ما دچار مشکل می 

شود.
نامور با اشاره به پیشرفت این پروژه، گفت: برای 
پیشرفت پروژه، الگوی پالایشی را تغییر دادیم 
یعنی به جای آنکه برش یا مواد نفتی تولید کنیم 
تبدیل به تولید کک اسفنجی کردیم. برای اولین 
بار یک پروژه با این عظمت تمامی مراحل آن از 
مطالعات امکان سنجی تا مطالعات مفهومی و 
توسط  اجرا  و  تفصیلی  و  بنیادین  طراحی 
پیمانکاران، مشاوران، مهندسان داخلی انجام می 
شود که باعث تقویت روحیه اعتماد به نفس و 

خودباوری کارشناسان داخلی خواهد شد.
وی تصریح کرد: به زودی شاهد امضای قرارداد 
پروژه کک سازی خواهیم بود و تلاش داریم طی 
چند ماه آینده قرارداد اجرایی این پروژه را امضا 

کنیم.

 معضلی به نام تخلیه نخاله های ساختمانی
 در حریم قانونی راه ها 

کک اسفنجی وارد سبد محصولات
 نفتی ایران می شود

رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم از توسعه شبکه توزیع آب و احداث شبکه فاضلاب در بافت قدیم شهر قشم با 
اعتبار ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار خبر داد. افشار فتح الهی در آیین امضای تفاهم نامه اصلاح و توسعه شبکه آب و فاضلاب بین سازمان 
منطقه آزاد و شورای اسلامی شهر قشم، گفت: ۱۲ هزار مشترک از نتایج این تفاهم نامه بهره مند خواهد شد و اصلاح و بهسازی شبکه توزیع 

آب و افزایش کیفیت آب و همچنین ایجاد شبکه فاضلاب در قالب این تفاهم نامه انجام می شود.
به گفته رییس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد قشم در فاز اول این پروژه با اعتبار ۳۰۰ میلیارد ریال تا چهارماه آینده ۱۸ 

کیلومتر شبکه توزیع آب بهسازی و ۱۶ کیلومتر شبکه جمع آوری فاضلاب احداث می شود.

توسعه شبکه آب و فاضلاب بافت قدیم قشم با 
۲۵۰۰ میلیارد ریال اعتبار
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شعبه یزد بانک توسعه صادرات در سال 1400 
رقمی بیش از 821 میلیارد تومان تسهیلات پرداخت 
کرده که از این رقم 326 میلیارد تومان )معادل 39 
درصد( آن به شرکت های دانش بنیان پرداخت شده 

است.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه صادرات ایران، 
این بانک،در چند سال اخیر اقدامات خوبی را در حوزه 
اعطای تسهیلات به شرکت های دانش بنیان با همکاری 
معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری، صندوق 
نوآوری و شکوفایی و صندوق توسعه ملی آغاز کرده 

است.
بانک توسعه صادرات ایران در سال 1400 در 
مجموع بیش از یک هزار و 200 میلیارد تومان 
تسهیلات به شرکت های دانش بنیان پرداخت کرد و 
شعبه یزد نیز با اعطای 326 میلیارد تومان از این رقم به 
شرکت های دانش بنیان سهمی بالا از این رقم را به خود 
اختصاص داد. محمد بحرینی روز یکشنبه کارشناس 
اعتبارات شعبه یزد در گفت وگو با خبرنگار اگزیم نیوز 
اظهار داشت: نیازهای مشتریان دانش بنیان تنها 
تسهیلات نیست و برخی از آنها خواستار آن هستند که 
بانک آنها را به شرکت های بزرگ تولیدی و صنعتی 
متصل کند؛ برخی دیگر نیز خواهان دریافت تسهیلات 
نیستند بلکه نیازهایی مانند ال سی داخلی یا صدور 

ضمانت نامه دارند.
وی درباره نرخ سود تسهیلات اعطایی به شرکت های 
دانش بنیان نیز گفت: در صورتی که شرکت دانش بنیان 

از سوی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
معرفی شده باشد و بانک از محل منابع ریالی صندوق 
توسعه ملی با نرخ 12 درصدی به آنها تسهیلات خواهد 

داد.
به گفته بحرینی، در صورتی که منابع سپرده ریالی 
صندوق توسعه ملی موجود نباشد یا باید منتظر بمانند 

یا اینکه بانک توسعه صادرات از محل منابع خود و با نرخ 
سود 18 درصد به این شرکت ها تسهیلات اعطا خواهد 

کرد.
حضور بانک توسعه صادرات در رویداد ریورس پیچ 

سنگ آهن مرکزی ایران
روز پنجشنبه 22 اردیبهشت ماه رویدادی با عنوان 
»ریورس پیچ سنگ آهن مرکزی ایران« در پارک 
پردیس تهران برگزار شد و نمایندگانی از بانک توسعه 

صادرات نیز در آن حضور داشتند.
این رویداد با برنامه ریزی شرکت سورنا و برای پاسخ 
به نیازهای شرکت سنگ آهن مرکزی ایران توسط 

شرکت های دانش بنیان برگزار شده بود.
در این رویداد کارشناسان شرکت سنگ آهن 
مرکزی ایران نیازهای خود را مطرح کرده و سپس 
جلساتی دوجانبه با شرکت های دانش بنیان داشتند. 
نمایندگان بانک توسعه صادرات نیز در جلسات برگزار 
معرفی  مالی،  تامین  برای  را  خود  آمادگی  شده 
توانمندی ها، پرداخت تسهیلات، صدور ضمانت نامه و... 

اعلام کردند.
برخی از شرکت های دانش بنیان نیز برای افتتاح 
حساب به شعب تهران و دیگر شرکت ها نیز با توجه به 
استانی که در آن قرار داشتند، به شعب استان های دیگر 

معرفی شدند.

مدیرعامل بانک ملی مطرح کرد؛
دوران بلوغ صندوق 
توسعه ملی با دوران 
تحریم همزمان شد

محمدرضا فرزین گفت: صندوق توسعه ملی 
باید بگوید منابع کجا سرمایه گذاری گذاری شود 
نه اینکه به خود بانک ها سپرده شود چرا که کارکرد 

صندوق اینگونه نیست. 
به گزارش ایبِنا؛ محمدرضا فرزین مدیرعامل 
بانک ملی در همایش صندوق ثروت ملی و عدالت 
بین نسلی، با اشاره به نقاط ضعف صندوق توسعه 
ملی در 10 سال اخیر گفت: زمانی که صندوق را 
تشکیل دادیم وظایف تثبیتی را در اساسنامه آن 
ندیدیم و به همین دلیل با حکم ویژه مسائل حل 
میشد. وی  ادامه داد: دوم اینکه ما ضعف عمومی در 
سیاستگذاری اقتصادی در ایران داریم که نصیب 
صندوق هم شده و آن اینکه همه چیز را به قانون 
بودجه وصل می کنیم. قاعده عمومی بلندمدت 
نداریم و هرسال باید بودجه نحوه عملکرد صندوق 
را تعریف کند در صورتی که صندوق خودش یک 
ساختار مستقل دارد. قوانین بلندمدت نداریم که 

باعث بی ثباتی و مشکل در اقتصاد شده است.
فرزین گفت: ضعف بعدی صندوق در نوع ارتباط 
با بانک هاست که کارکرد توسعه ای خود را ازدست 
داده است. صندوق باید بگوید منابع کجا سرمایه 
گذاری گذاری شود نه اینکه به خود بانکها سپرده 
شود چرا که کارکرد صندوق اینگونه نیست.  فرزین 
تاکید کرد: دوران بلوغ صندوق با دوران تحریم 
همزمان شد که نتوانست دوره بلوغ آن به خوبی طی 
شود. فرزین پیشنهادهایی در این باره مطرح کرد و 
گفت: صندوق باید در سرمایه گذاری داخلی تمرکز 
کند و پروژه های ایران را تامین مالی کند. در این 
میان میتوان با صندوق های همتا در کشورهای 
اطراف و همسایه، پروژه های مشترکی را با منابع 
مشترکی انجام دهیم که امنیت اقتصادی ما را هم 
بالا میبرد. مانند مسائلی در حوزه های آلودگی هوا 
و آب و …  وی با بیان اینکه توسعه ما در توسعه 
منطقه ای است ادامه داد: قانون مشخصی در 
صندوق نداریم درحالی که صندوق های مشابه در 
کشورهایی مانند روسیه قوانین مستقلی دارند و 
نیاز نیست برای صرف منابع آن به نظام رای گیری 

 های سیاسی وصل شد.

مزایای طرح »اوج« 
بانک رفاه کارگران 

افزایش یافت
طرح »اوج« بانک رفاه کارگران با هدف حمایت 
و تأمین مالی بیش از پیش کسب و کارهای 
بهره بردار از پایانه های فروشگاهی و درگاه پرداخت 
اینترنتی )IPG( و تنوع بخشی بیشتر به خدمات 
اعتباری این بانک، تغییر یافت. به گزارش روابط 
عمومی بانک رفاه کارگران، با تغییرات صورت گرفته 
در این طرح، حداکثر مدت بازپرداخت، میزان 
تسهیلات اعطایی و تعداد جوایز جشنواره در قالب 
این طرح افزایش یافته است. گفتنی است، 
علاقه مندان و پذیرندگان بهره بردار از پایانه های 
فروشگاهی بانک رفاه کارگران می توانند برای کسب 
اطلاعات بیشتر و بهره برداری از مزایای طرح اوج، 
به شعب بانک در سراسر کشور مراجعه و یا با مرکز 
ارتباط با مشتریان بانک به شماره 021-8525 

تماس حاصل فرمایند.

روابط عمومی نقش 
تعیین کننده ای در 

اعتمادسازی و آگاهی 
بخشی ایفا می کند

دکتر اسماعیل لـله گانی مدیر عامل بانک رفاه 
کارگران طی پیامی فرا رسیدن 27 اردیبهشت ماه 
روز روابط عمومی و هفته روابط عمومی و ارتباطات 
را تبریک گفت. به گزارش روابط عمومی بانک رفاه 

کارگران، متن پیام به شرح زیر است: 
بسمه تعالی

فرا رسیدن 27 اردیبهشت روز روابط عمومی 
و هفته روابط عمومی و ارتباطات را به همه دست 
اندرکاران عرصه آگاهی بخشی و اطلاع رسانی 

تبریک و تهنیت عرض می نمایم.
روابط عمومی در شرایط فعلی و به ویژه در 
مجموعه دولت و نظام اجرایی کشور، نقش بسزایی 
در اطلاع رسانی درست و سریع به افکار عمومی و 
نقش محوری در ایجاد محیطی مطمئن در عرصه 
عمومی ایفا و با اعتماد سازی، اطلاع رسانی و 
آگاهی بخشی مناسب، در همراهی دولت و مردم 
نقش بنیادین ایفا می کند.  امروزه ابزارها، مکانیزم 
ها و فرآیندهای روابط عمومی متفاوت از ادوار 
گذشته و موثرتر از پیش عمل می نماید و در 
عصری که با طوفانی از پیام ها و گستره وسیعی از 
اطلاعات مواجهیم، می تواند سازمان ها و دستگاه 
ها را در مسیری درست و در همسویی کامل با 
سیاست ها و برنامه ریزی های کلان هدایت کند.  
برای همه دست اندکاران این حوزه که با سختی 
بسیاری در کار مواجهند، آرزوی سلامتی و توفیق 
روزافزون دارم و امیدوارم زحمات و جایگاه این 
عزیزان بیش از گذشته در عرصه اجرایی کشور 

نمود و بروز پیدا کند.   اسماعیل للـه گانی

پرداخت ۳۹ درصد تســهیلات شعبه یزد به شرکت های دانش بنیان

خبـــر شهرستان

مدیرعامـل شـرکت مشـاوره رتبـه  بنـدی اعتبـاری ایـران با اشـاره به اینکـه ارزش 
پیشـنهادی )value proposition( صنعـت اعتبارسـنجی، ایجـاد آگاهی و اعتماد 
اسـت، گفت: ماهیت اعتماد و نقش این صنعت به عنوان اعتمادسـاز در حوزه اعتباری، 

بر کسی پوشیده نبوده است.
بـه گـزارش ایبِنـا؛ شـرکت مشـاوره رتبه  بنـدی اعتبـاری ایران اخیـراً با اسـتناد به 
بخشـنامه ابلاغـی بانـک مرکـزی جمهوری اسـلامی ایران بـه همکاری بـا نمایندگان 
فـروش خـود پایـان داده اسـت. بـا توجـه بـه اینکـه کسـب وکارهای مختلفـی از طریق 
نماینـدگان فروش، سـرویس اعتبارسـنجی این شـرکت را دریافـت می کرده اند، برای 
بررسـی علـت ایـن موضوع و نحـوه دریافت سـرویس اعتبارسـنجی در شـرایط جدید 
توسـط کسـب وکارهای نیازمنـد ایـن سـرویس بـه سـراغ دکتـر ابوالفضـل جعفـری، 

مدیرعامل این شرکت رفتیم.
مدیرعامل شـرکت مشـاوره رتبه  بندی اعتباری ایران در گفتگو با ایبِنا با بیان اینکه 
بررسـی بوم کسـب وکار صنعت اعتبارسـنجی نشـان می دهد بخش مهمی از اقدامات 
و منابـع مـورد نیاز جهت خلق و ارائه ارزش پیشـنهادی مرتبـط، پرداختن به حوزه های 
تأمین اطلاعات، مدل سـازی و زیرسـاخت های فنی اسـت، گفت در قسـمت مربوط به 
کانـال فـروش نیـز بهره مندی از شـبکه مناسـب و کارآمـد از اهمیت بالایـی برخوردار 
اسـت. از ایـن روی و بـا توجـه بـه عـدم وجود تجربـه قبلی در کشـور، لازم بود شـرکت 
مشـاوره رتبه بنـدی اعتبـاری ایـران بـا تمرکـز ویـژه بر بخش هـای تأمیـن اطلاعات و 
مدل سـازی، نسـبت به توسـعه آنها اقـدام نماید. بخش فـروش نیز نه به عنـوان اولویت 
اصلـی بلکه بـا اولویتی پایین تر مورد اهتمام قـرار گرفت. وی ادامـه داد اگر بخش بندی 
مشـتریان بانکـی و غیربانکـی را برای شـرکت ترسـیم نماییم، فـروش و ارائه خدمت به 
حوزه بانکی به صورت مشـخص و کامل توسـط خود شـرکت مدیریت و پیگیری شـده 
و در بخـش غیربانکـی شـاهد برون سـپاری و جـذب و همـکاری با نماینـدگان فروش 

بوده ایم.
جعفری افزود رشـد و توسـعه شـرکت در حوزه های تأمین اطلاعات و مدل سـازی، 
ظهـور و فراگیـری کسـب وکارهای مالـی مبتنـی بر فنـاوری در کنار برخـی تخلفات و 
مشـکلاتی کـه به واسـطه عدم نظـارت و مدیریـت کافی در شـبکه فروش ایجاد شـده 
بود، ضرورت نیاز به ایجاد واحد توسـعه کسـب وکار را بیش از گذشـته نمایان سـاخته 

و بر همین اسـاس در سـال 1400، واحد توسـعه کسـب وکار شرکت مشاوره رتبه بندی 
اعتبـاری ایـران، بـا مأموریت هـای مشـخص در حـوزه توسـعه بـازار و تأمین کنندگان 
اطلاعـات ایجـاد گردیـد. تمرکز بر تنوع بخشـی بـه اطلاعات با جـذب تأمین کنندگان 
جدیـد اطلاعـات غیربانکـی، همانند سـازمان های دولتـی، شـهرداری ها و به خصوص 
شـرکت های حـوزه فین تـک، از جمله اقدامات مهم صـورت گرفته در ایـن بخش بوده 

است.
مدیرعامـل شـرکت مشـاوره رتبـه  بنـدی اعتبـاری ایـران با اشـاره به اینکـه ارزش 
پیشـنهادی )value proposition( صنعـت اعتبارسـنجی، ایجـاد آگاهی و اعتماد 
اسـت، گفت ماهیت اعتماد و نقش این صنعت به عنوان اعتمادسـاز در حوزه اعتباری، 
بر کسـی پوشـیده نبـوده و بانک مرکزی نیز بر همین اسـاس و بنا بـه وظیفه ذاتی خود 

اقدامـات نظارتـی و حمایتـی را از زمان تأسـیس شـرکت صورت داده اسـت. به عبارتی 
برندینـگ و معرفـی یـک نهـاد واحد بـه عنوان متولـی صنعت اعتبارسـنجی که تحت 
نظـارت ایـن بانـک اقـدام به ارائـه خدمت بـه بخش های بانکـی و غیربانکـی می نماید، 

در راستای همین موضوع بوده است.
وی افـزود موضوع دیگر قابل اشـاره، لـزوم و اهمیت ارائه خدمت به کسـب وکارهای 
متوسـط و خـرد و بـه صورت کلی حـوزه غیربانکی و مشـتریان متعدد بخش خصوصی 
و دولتـی اسـت کـه در همیـن راسـتا کسـب وکارها و نهادهایـی ماننـد تارا، اسـنپ پی و 
صندوق کارآفرینی امید در سـال گذشـته به سـبد مشـتریان شـرکت اضافه شدند و از 
خدمـات ایـن شـرکت در فرآیند کسـب وکار خود اسـتفاده می نمایند. از این رو شـاهد 
رویکـردی هسـتیم کـه در عین ارائه خدمت به هر دو بخـش بانکی و غیربانکی، اهمیت 

شناسایی و معرفی نهاد واحد را به عنوان متولی در دستور کار داشته است.
همچنین در چند ماه اخیر، دولت محترم رویکرد حمایتی و توسـعه  ای در خصوص 
اعتبارسـنجی داشـته و بخشـنامه  های مهمی در ارتباط با اعطای تسـهیلات بر مبنای 
اعتبارسـنجی توسـط وزارت محترم امـور اقتصادی و دارایـی و بانک مرکزی جمهوری 
اسـلامی ایـران بـه بانک ها ابلاغ شـده اسـت. در نتیجه ایـن موضوع ضـرورت توجه به دو 
محور یاد شـده یعنی شناسـایی نهاد متولی حوزه اعتبارسـنجی و توجه به مشـتریان 
غیربانکـی به عنوان کانون های غیربانکی شناسـایی و انعکاس رفتار اعتباری اشـخاص 

را بیش از پیش آشکار می سازد.
جعفـری در پایـان تأکیـد کـرد بخش نامـه ابلاغـی اخیر بانـک مرکزی به شـرکت 
مشـاوره رتبـه  بنـدی اعتبـاری ایران مبنـی بر پایـان دادن بـه همکاری بـا نمایندگان 
فـروش شـرکت بـه معنای عـدم ارائه سـرویس بـه کسـب وکارهای مختلف کـه به هر 
نحـوی به سـرویس اعتبارسـنجی نیـاز دارند نبـوده بلکه بـا توجه به توضیحات اشـاره 
شده، در راستای اصلاح ساختار فروش و در عین حال ارائه خدمات به استفاده کنندگان 
و پاسـخگویی نیاز آنها به شـکل صحیح بوده اسـت. وی افزود شـرکت مشـاوره رتبه-

بنـدی اعتبـاری ایران نیز در همین راسـتا تمهیدات لازم را اندیشـیده و کسـب وکارهای 
مختلف می توانند از طریق انعقاد قرارداد مسـتقیم با این شـرکت و عضویت در سـامانه 
اعتبارسـنجی ایـران، بـدون هیـچ مشـکلی سـرویس اعتبارسـنجی موردنیاز خـود را 

دریافت کنند.

رائه سرویس اعتبارسنجی به کسب  وکارهای غیربانکی ادامه می یابد

هم زمان با حضور وزیر امور اقتصادی و دارایی در جمع مدیران 
ارتباطی وزارتخانه، معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت امور اقتصادی 

و دارایی نیز از روابط عمومی بانک توسعه تعاون تقدیر نمود.
به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون؛ سید احسان خاندوزی 
وزیر امور اقتصادی و دارایی در این برنامه که با حضور معاونان این 
وزارتخانه، مدیران روابط عمومی های بانک ها، بیمه ها، سازمان های 
تابعه، ادارات کل امور اقتصادی و دارایی استان ها و همکاران مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رسانی وزارت اقتصاد برگزار شد، ضمن تبریک روز 
ارتباطات و روابط عمومی به مدیران و کارکنان روابط عمومی، گفت: 
مهم ترین کارکرد روابط عمومی ها تصویرسازی درست برای جامعه 
است و مدیران ارتباطی این قابلیت را دارند که در وضعیت فشار 

رسانه ای، شرایط را برای افکار عمومی به درستی تبیین کنند.
وی افزود: مدیران ارتباطی و روابط عمومی کمک کار اصلی مدیران 
عالی رتبه اقتصادی هستند و مدیران مذکور بدون بکار گرفتن 
ظرفیت ها و هنر همکاران ارتباطی و روابط عمومی درعرصه نبرد 

اقتصادی موفقیت چندانی کسب نخواهند کرد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی ادامه داد: درخواست من این است که 
مدیران ارتباطی و روابط عمومی و همکاران مان در این بخش جایگاه 

خود را بازخوانی کنند. باید توانمندترین، باهوش ترین نیروهای 
سازمان ها برای روابط عمومی ها انتخاب شوند زیرا روابط عمومی ها و 
جایگاه های ارتباطی هستند که در صف اول تبیین درست سیاست ها 

و چشم اندازهای آن برای مردم قرار دارند.
وزیر امور اقتصادی و دارایی با بیان اینکه باید شبکه ای از کارشناسان 
برای تبیین درست سیاست های اقتصادی ایجاد کنیم، گفت: 
کارشناسان زبان گویا و پل ارتباطی میان مدیران و مردم هستند که از 
زبان آن ها سیاست ها تبیین می شود. همچنین در این مراسم و هم زمان 
با فرارسیدن روز جهانی ارتباطات و روابط عمومی، ذبیح اله سلمانی 
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت امور اقتصادی و دارایی نیز طی 
تقدیرنامه ای، از تلاش ها و تدابیر شهرام بخشا رییس اداره کل روابط 
عمومی و همکاران این اداره کل قدردانی کرد. در این پیام آمده است: 
»بدون تردید دست آوردهای ممتاز عرصه اطلاع رسانی و روابط عمومی 
مجموعه وزارت امور اقتصادی و دارایی حاصل تلاش های ارزشمند و 
خالصانه مدیران و کارشناسانی است که با صبر، پشتکار، متانت و تدبیر 
با استفاده از علم و تجربه، توان خود را به کار گرفته و در راه اعتلای ایران 
اسلامی همت گمارده اند. ضمن تبریک روز ملی ارتباطات و روابط 
خدمت هر چه بیشتر به ایران اسلامی را مسئلت دارم«.قدردانی می نمایم و از درگاه خداوند متعال برایتان سلامتی و توفیق عمومی از تلاش ها و خدمات شایسته جنابعالی در این مسئولیت خطیر، 

تقدیر وزارت امور اقتصادی و دارایی از روابط عمومی بانک توسعه تعاون

اندونـزی بزرگ تریـن مازاد تجـاری تاریخ را بـه ارزش ۷.۶ میلیـارد دلار در 
آوریل ثبت کرد.

به گزارش ایسـنا، داده های اداره آمار اندونزی امروز، سـه شـنبه نشـان داد 
کـه مـازاد تجاری اندونـزی در ماه آوریـل به بالاتریـن میزان خـود در تاریخ و 

بـه ۷.۵۶ میلیارد دلار رسـید زیرا صـادرات به رکورد جدیدی دسـت یافت در 
حالی که واردات کندتر از حد انتظار رشد کرد.

نظرسـنجی رویترز مـازاد تجـاری ۳.۲۵ میلیـارد دلاری را پیش بینی کرده 
بود.

صـادرات بـه ارزش ۲۷.۳۲ میلیـارد دلار بود که ۴۷.۷۶ درصد در مقایسـه با 
پیـش بینی نظرسـنجی افزایـش ۳۵.۹۷ درصـدی در سـال، واردات به ارزش 
۱۹.۷۶ میلیـارد دلار بـود که ۲۱.۹۷ درصـد در مقابل رشـد ۳۴.۹۷ درصدی در 

نظرسنجی افزایش داشت.

مازاد تجاری اندونزی رکورد تاریخی زد
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سیدرضا فاطمی امین وزیر صنعت، معدن و تجارت 
در مورد واردات خودرو می گوید: »در شرایط کنونی با 
توجه به این که تولید خودرو بسیار کمتر از تقاضای بازار 
است، واردات برای تنظیم و کنترل بازار آزاد خودرو 
ضروری است. در آیین نامه پیشنهادی واردات خودرو 
به انتقال فناوری برای بهبود کیفیت صنعت خودرو 
توجه ویژه ای شده است. همچنین یکی از ویژگی های 
آیین نامه جدید واردات خودرو، توجه به واردات 
خودرو های اقتصادی بوده و رویکرد ما تأمین خودروی 
برخوردار جامعه در سبد محصولات  قشر کمتر 

خودرویی است.«
وزیر صمت افزود: »در سال هایی که واردات خودرو 
آزاد بود، بیشتر خودرو های لوکس و تجملاتی وارد 
می شد و از آنجایی که خودرو های داخل از کیفیت 
نامطلوبی برخوردار است در رویکرد جدید واردات 

خودرو به جبران این نقص توجه ویژه ای شده است.«
در آیین نامه تنظیمی از سوی دولت در مورد حجم 
موتور و سقف قیمتی محدویت هایی لحاظ شده است. 
در این راستا سقف قیمت 7 هزار دلاری و حجم موتور 
1000 سی سی در نظر گرفته شده بود که این مسئله 
انتقاد و واکنش های تندی به دنبال داشت، تا جایی که 
وزیر صمت تهدید به استیضاح شد. در چنین شرایطی 
جلال رشیدی کوچی، نماینده مجلس اعلام کرده است 
که این شرایط تغییر کرده، طبق گفته او سقف قیمتی 
به 20 تا 25 هزار دلار و حجم موتور به 1500 تا 2500 

سی سی تغییر کرده است.
تاثیر آزادسازی واردات بر روی بازار خودرو

مهدی دادفر دبیر انجمن واردکنندگان خودرو با 
اشاره به اینکه بالاخره قفل واردات خودرو شکست، 

اظهار داشت: علیرغم این موضوع یک ابهام در مورد 
منشاء پول برای انجام واردات وجود دارد، بر اساس طرح 
ساماندهی بازار و صنعت خودرو که در مجلس تصویب 
شد، واردات در مقابل صادرات خودرو و یا قطعات 

منفصله امکان پذیر است.
وی افزود:، اما در آیین نامه ای که وزارت صنعت آن 
را منتشر کرده، صحبتی از منشا واردات انجام نشده، از 
سویی در افکار عمومی و رسانه ای کشور این تلقی پیش 
آمده که واردات می تواند بدون محدودیت انجام شود، 
اما به اعتقاد بنده این موضوع امکان پذیر نیست، چرا که 
قانون مصوب مجلس نیز باید اجرایی شود، بنابراین در 

این رابطه یک ابهام جدی وجود دارد.
دادفر گفت: باید در این زمینه یک تفسیر دقیق از 

سوی مقامات وزارت صمت اعلام شود، مبنی بر اینکه 
واردات به چه صورتی انجام خواهد شد، از سوی دیگر 
اگر سقف 25 هزار دلاری را برای واردات درنظر بگیریم 
خودرو هایی بین 800 تا 1.5 میلیارد تومان می توانند 
ریالی  ارزش  که  معنی  بدین  شوند،  کشور  وارد 
خودرو هایی که در خارج به فروش می رسند در این 

محدوده قرار داشته باشد.
دبیر انجمن واردکنندگان خودرو اضافه کرد: اگر 
شرط واردات در مقابل صادرات را ملاک قرار دهیم، 
تنها 14، 15 شرکت هستند که توانایی واردات خواهند 
داشت، در حال حاضر خودروسازان داخلی و همچنین 
وارد کنندگانی که در زمینه تولید وارد شدند، می توانند 

با این شرط اقدام به واردات خودرو واردات کنند.

دادفر ادامه داد: از سوی دیگر برخی از قوانینی که در 
حوزه واردات وجود دارد، مبنی بر اینکه واردات باید تنها 
توسط نماینده انحصاری شرکت مادر انجام شده یا 
خدمات پس از فروش به صورت کامل انجام شود و یا 
استاندارد های 85گانه خودرویی در واردات ملاک عمل 
قرار گیرد، همگی قوانینی هستند که باید تعیین تکلیف 
شود، با توجه به آیین نام های وزارت صمت برای واردات 

خودرو تصویب کرده است.
وی با تاکید بر اینکه واردات آیین نامه ای که توسط 
دولت به تصویب رسیده، تنها شرایط حداقلی برای 
تامین خودرو در بازار از نظر تعدادی را فراهم خواهد 
کرد، بیان داشت: با توجه به اینکه از لحاظ ارزشی برای 
واردات سقف گذاری شده، اکثر خودرو های اروپایی، 
ژاپنی و کره ای نمی توانند، وارد شوند و تنها مدل هایی 
مانند یاریس کرولا، میراژ، مگان و..، قابلیت واردات 

دارند.
دادفر خاطرنشان کرد: تنها در این بین در رده 
خودرو های چینی رقابت ایجاد شده و این خودرو ها 
می توانند با کاهش قیمت روبرو شوند، اما در حالت کلی 
کاهش قیمت محسوسی رخ نخواهد داد، زیرا هزینه های 
واردات خودرو از جمله، حقوق و عوارض گمرکی، 
مالیات بر ارزش افزوده، انواع عوارض هایی که برای 
واردات در نظر گرفته شده، طی این مدتی که واردات 
ممنوع بوده، با کاهش روبرو نبوده، بنابراین نمی توان 
انتظار داشت که قیمت ها با کاهش همراه شود، بر این 
اساس آزادسازی واردات با این شیوه باعث قیمت شکنی 
نخواهد شد، بلکه در بازار تنها عرضه ها را زیاد می کند، 
هرچند ممکن است یک شوک به بازار داده شود، با انجام 

واردات، اما این موضوع موقتی خواهد بود.

وزیر مدیریت منطقه ای و زیرساخت جمهوری ارمنستان ضمن 
عذرخواهی از کامیونداران ایرانی و اعلام اینکه مسیر فعلی عبور کامیون های 
ایرانی از ارمنستان امن و عریض می شود، گفت: دولت ارمنستان اولویت 

برنامه های خود را ارتباط ترانزیتی بیشتر با ایران قرار داده است.
دیدار مشترک »رستم قاسمی« وزیر راه و شهرسازی با »گنل 
سانوسیان« وزیر مدیریت منطقه ای و زیرساخت جمهوری ارمنستان در 

ساختمان دادمان وزارت راه و شهرسازی برگزار شد.
»گنل سانوسیان« وزیر مدیریت منطقه ای و زیرساخت جمهوری 
ارمنستان بعد از این دیدار مشترک در جمع خبرنگاران در پاسخ به این 
سوال که وضعیت عبور کامیون های ایرانی از ارمنستان چرا بهبود پیدا نکرده 
است، گفت: به عنوان وزیر مسوول جاده ها در ارمنستان، از رانندگان و 
کامیونداران ایرانی برای تردد در این مسیر عذرخواهی می کنم و دو خبر 
خوش نیز دارم. وی گفت: نخست اینکه با وجود مشکلات موجود، حمل 

بار بین دو کشور نه تنها کاهش نداشته، بلکه رشد هم داشته است.
سانوسیان ادامه داد: در حال حاضر در مسیر جاده تاتو که به عنوان 
جایگزین آزادراه گوریس به قاپان در نظر گرفته شده مشکلاتی در 
زیرساخت وجود دارد، دودر حال حاضر در جاده جایگزین پیچ های 
خطرناک حذف و فعالیت های اصلاحی و زیرساختی در حال انجام است. 
با اصلاح مسیر 10 کیلومتر در آینده نزدیک طول محور کاهش خواهد 
یافت. وی گفت: ارمنستان علاقه مند به احداث کریدور شمال جنوب است 
و به اهمیت این اقدام واقف است. ارتباط بین ایران و ارمنستان برای گسترش 

حمل و ترانزیت بین المللی اهمیت دارد.
وزیر زیرساخت ارمنستان گفت: در دولت ارمنستان اولویت برنامه های 
خود ارتباط ترانزیتی بیشتر با ایران قرار دارد و امیدواریم فعالیت های ما هر 

چه سریع تر به احداث جاده این کریدور مجاور مرز ایران ختم شود.
به گفته سانوسیان، دولت ارمنستان ساخت این کریدور از خاک خود را 
در اولویت خود می داند و فعالیت های مقدماتی آن به سرعت در حال انجام 
است تا سریع تر بخشی از این کریدور که در یکی از استان های جنوبی 

ارمنستان و در مجاورت مرز ایران قرار دارد، نهایی شود. 
توافق با هندی ها در خصوص انتقال تجهیزات به بندر چابهار

»رستم قاسمی« وزیر راه و شهرسازی نیز در این کنفرانس مشترک، 
گفت: ایران و ارمنستان با همکاری جدی و فراهم شدن امکانات می توانند 

به محل کریدور ترانزیتی جنوب به شمال و شرق به غرب تبدیل شوند.
وی گفت: حمل ونقل ترانزیتی دو کشور به لحاظ جاده ای زیاد نیست، 
اما این گامی است برای توسعه فعالیت بین دو کشور که امروز در مورد آن 

بحث شد.
به گفته وزیر راه و شهرسازی اکنون محدودیت تردد برای افزایش تعداد 
کامیون های ایرانی وجود دارد که ارمنستان در جهت توسعه جاده و 

زیرساخت در حال تلاش است.
قاسمی گفت: با عریض شدن جاده ها حمل ونقل و ترانزیت دو کشور 

افرایش خواهد یافت.
وی همچنین گفت: در نظر داریم با گسترش حمل ونقل ریلی کالای 
موردنیاز ارمنستان از طریق بندر شهید رجایی به جلفا برسد و از آنجا حمل 

شود.
قاسمی با اشاره به یکی دیگر از موضوعات موردبحث میان ایران و 
ارمنستان درباره تعرفه حمل جاده ای کالا بیان کرد: این موضوع نیز امروز 

موردبحث قرار گرفت.
وزیر راه و شهرسازی از بازدید وزیر زیرساخت های ارمنستان از آزادراه 
تهران - شمال و پل 6.5 کیلومتری احداث شده در این محور خبر داد و 
گفت: توانمندی فنی-مهندسی ایرانیان در ساخت راه و جاده مورد استقبال 

ارمنستان قرار گرفته است.

رئیس کل بانک مرکزی بر بازپرداخت تسهیلات ارزی صندوق توسعه ملی به صورت ارزی تاکید کرد.
روز )سه شنبه( همایش »ثروت ملی و عدالت بین نسلی« با حضور مسئولانی از وزارت اقتصاد، بانک مرکزی، صندوق توسعه ملی و البته 
مجلس در محل سازمان مدیریت صنعتی، برگذار شد. رئیس کل بانک مرکزی در اظهاراتی بر جریان بازپرداخت تسهیلات ارزی صندوق 
توسعه ملی اشاره و گفت که پروژه های تامین مالی شده با منابع صندوق توسعه ملی اکنون به مرحله بازپرداخت رسیده و باید اقساط این 
تسهیلات بازپرداخت ارزی شود؛ البته برخی همچنان حساب ذخیره ارزی در ذهنشان است که منابع به ریال تبدیل می شد ولی باید توجه 
داشت که اساسنامه صندوق توسعه ملی لازم الاجراست. صالح آبادی با بیان اینکه ما شرایط اقتصادی و آثار نوسان ارزی بر جریان این پروژه ها 
را درک می کنیم و مساعدت لازم را خواهیم داشت تاکید کرد که به هر حال بانک و صندوق در کنار یکدیگر هستند و سعی بر این است که 

تسهیلات ارزی پرداخت شده به صورت ارزی هم به آن برگردد.

استفاده از همه 
ظرفیت ها برای ساخت 

مسکن کارگران
عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار ابراز 
امیدواری کرد: آیین نامه ماده 149 قانون کار 
هر چه سریع تر به تصویب برسد تا از همه 
ظرفیت ها در بحث ساخت و ساز و تامین 

مسکن کارگران استفاده شود.
آیت اسدی ، با اشاره به پروژه ساخت 400 
هزار مسکن کارگری در کشور اظهار کرد: 
کارگران بسیاری در طرح های مسکن ثبت نام 
کردند ولی هنوز نتیجه نگرفتند. شورای عالی 
کار هم در این زمینه مصوبات زیادی داشته 
است؛ از جمله تدوین آیین نامه ماده 149 قانون 
کار که هنوز چکش کاری آن تمام نشده و به 

نتیجه نرسیده است.
وی درباره ساخت مسکن کارگری در 
شهرک های صنعتی گفت: اگر چه ساخت 
مسکن در شهرک های صنعتی ایده خوبی است 
ولی کارگران شاغل در شهرک های صنعتی را 
خانه دار می کند و همه کارگران در بخش های 
دیگر را نمی توان در این طرح وارد کرد لذا ما 
منتظریم تا آیین نامه تصویب شود و درصدد 
هستیم تا از همه ظرفیت ها در بحث ساخت و 

ساز و تامین مسکن کارگران استفاده کنیم.
اسدی در عین حال افزایش حق مسکن 
کارگران را منوط به تصویب مصوبه در هیات 
وزیران دانست و گفت: شورای عالی کار مبلغ 
حق مسکن کارگران را به 650 هزار تومان 
افزایش داد ولی این مصوبه برای اجرایی شدن 
باید در هیات وزیران تصویب شود که همچنان 
منتظر هستیم و هر زمان که تصویب شد، 
معوقات آن به حساب کارگران واریز خواهد 

شد.
عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار به 
سهم دستمزد در قیمت تمام شده نیز اشاره 
کرد و گفت:سهم دستمزد در بخش های 
مختلف فرق دارد ولی به طور میانگین این رقم 
12 درصد است که البته در صنایع نفت و 

پتروشیمی زیر یک درصد عنوان می شود.
وی افزود: برخی مشاغل که هزینه آنها زیاد 
و قیمت تمام شده محصولاتشان بالا است، 
ممکن است در شرایطی مثل کرونا قرار بگیرند 
و خود به خود حذف شوند ولی در بخش های 
خدماتی مثل صنف فتوکپی یا مطبوعات که 
عرضه کننده خدمات به مصرف کننده هستند، 
عرضه و تقاضا قیمت را بالا می برد و سهم 
دستمزد در قیمت تمام شده تابع عرضه و تقاضا 

است.

چند کارگر ساختمانی 
بیمه تامین اجتماعی 

هستند؟
نایب رئیس کانون انجمن های صنفی 
کارگران ساختمانی می گوید: از تعداد کل 
کارگران ساختمانی در کشور، کمتر از 600 
هزار نفر بیمه پردازی می کنند و بین 400 هزار 
تا 600 هزار نفر در نوبت انتظار برای بیمه تامین 

اجتماعی هستند.
هادی ساداتی ، با اشاره به آمار تعداد 
کارگران ساختمانی در کشور اظهار کرد: در 
حال حاضر یک میلیون و 200 هزار کارگر 
ساختمانی در کشور وجود دارد که از این تعداد 
زیر 600 هزار نفر بیمه پردازی می کنند و بین 
400 هزار تا 600 هزار نفر نیز در لیست انتظار 

بیمه قرار دارند.
وی ادامه داد: آماری که بعضا درباره 850 
هزار کارگر ساختمانی بیمه شده ارائه می شود، 
قابل پذیرش نیست چون خیلی از بیمه ها به 
دلایل مختلف و واهی در سالهای اخیر قطع 
شده است؛ مثلا کسی 10 سال قبل جواز کسب 
داشته که در سامانه ابطال شده است و در 
کاوش ها و بررسی ها، بیمه کارگر ساختمانی را 

قطع کردند.
انجمن های صنفی  کانون  رئیس  نایب 
کارگران ساختمانی با اشاره به تاکید مقام معظم 
رهبری درباره ضرورت پیش بینی امور بیمه پایه 
افراد حق  آحاد جامعه، گفت: همه  برای 
بهره مندی از بیمه تامین اجتماعی را دارند و در 
حال حاضر قانون به اندازه کافی داریم و ابلاغیه 
درباره سیاست های کلی تامین اجتماعی هم 
هست ولی مساله این است که به آن تمکین 
نمی شود لذا تا وقتی قانون اجرا نشود، بیمه 

کارگران ساختمانی را شاهد نخواهیم بود.
ساداتی افزود: در حال حاضر کارگران 
ساختمانی را به سمت بیمه سلامت سوق می 
دهند و اعلام می شود که درمان رایگان دارد. 
ممکن است در تهران بیمه رایگان برقرار باشد 
ولی در شهرستان ها فاقد درمان است و جدا از 
بحث درمان، باید از کار افتادگی و فوت را هم 
در مورد کارگران ساختمانی پیش بینی کنیم.

به گفته وی، در حال حاضر کارگران 
ساختمانی جزو مشاغل و حرف آزاد هستند و 
بیمه آنها به صورت خویش فرمایی )اختیاری( 
است که 7 درصد حق بیمه را پرداخت می کنند 
و بقیه منابع در یک صندوق تجمیع می شود 

تا همه کارگران از آن بهره مند شوند.

رییس سازمان هواپیمایی اعلام کرد
تلاش برای کاهش 

قیمت پروازهای عتبات
رییس سازمان هواپیمایی کشوری اعلام کرد: 
همه دستگاه های متولی به دنبال کاهش 
هزینه ها و قیمت بلیت پروازهای عتبات عالیات 
هستند اما بالا بودن تعرفه های فرودگاه نجف 

دلیل گرانی بلیت این پروازهاست.
محمد محمدی بخش اظهار کرد: در خواست 
همه مسئولان دستگاه های متولی، کاهش 
هزینه  پروازهای نجف و عتبات عالیات است اما 
کاهش پیدا نکردن قیمت ارتباطی به ایرلاین ها، 
سازمان حج و زیارت یا سازمان هواپیمایی ندارد.

وی افزود: علت افزایش قیمت بلیت هواپیما 
این است که هزینه های عوارضی در فرودگاه 
نجف بالاست. این عدد به ازای هر مسافر 2.5 
میلیون تومان است درحالی که فرودگاه دمشق 
با وجود فاصله بسیار بیشتر نسبت به نجف، 
پایین تری دارد. رییس سازمان  تعرفه های 
مسئولان  داد:  ادامه  کشوری  هواپیمایی 
دستگاه های مختلف از سازمان حج و زیارت، 
سازمان هواپیمایی و... درخواست خود را مصرانه 
برای کاهش تعرفه ها و هزینه های غیرمتعارف 
فرودگاه نجف به مسئولان عراقی از جمله نخست 
وزیر و رییس جمهور این کشور اعلام کردند اما تا 
کنون نتوانستیم این کار را انجام دهیم البته 
مسئولان عراقی موافقت خود را برای این کار اعلام 
کردند اما فرودگاه عراق با توجهبه اینکه در اختیار 
بخش خصوصی است، زیر بار کاهش این هزینه 
نرفته است. محمدی بخش با بیان اینکه فرودگاه 
های خصوصی برای توسعه فرودگاهی تعرفه هایی 
را تحت عنوان عوارض از مسافران دریافت 
نجف  فرودگاه  تعرفه های  گفت:  می کنند، 
غیرمتعارف و بالاست و بر این اساس رایزنی های 
خودمان را انجام می دهیم اما حتی اگر این مسئله 
به نتیجه نرسد، نرخی را برای پروازهای نجف  به 

ویژه در ایام اربعین مشخص خواهیم کرد.

خرید عرصه مسکن 
مهر اجباری نیست

به دنبال ارسال پیامکی به برخی متقاضیان 
مسکن مهر مبنی بر اجباری بودن خرید عرصه 
مسکن مهر، شرکت عمران شهرهای جدید 
اعلام کرد که طبق قانون ساماندهی حمایت از 
تولید و عرضه مسکن و هم چنین قانون بودجه 
سال های 97 تا 1401 متقاضیان الزامی به خرید 

عرصه مسکن مهر ندارند.
اخیرا پیامکی با عنوان »متقاضی محترم 
خرید عرصه شما اجباری می باشد حضورا به 
واحد عرصه مراجعه نمایید«. به برخی متقاضیان 
مسکن مهر شهر جدید پرند ارسال شده است. با 
توجه به این که قیمت فروش عرصه در حال 
حاضر به 40 تا 50 میلیون تومان رسیده، 
نگرانی هایی  از این بابت ایجاد شد. اما ظاهرا در 
ارسال پیامک، سلیقه ای عمل شده و الزامی به 
خرید عرصه واحدهای مسکن مهر وجود ندارد.

در این زمینه روابط عمومی شرکت عمران 
شهرهای جدید جوابیه ای را بدین شرح منتشر 
کرده است: »براساس قانون ساماندهی حمایت 
از تولید و عرضه مسکن مصوب سال 1387 و 
آیین نامه اجرایی آن، عرصه پروژه های مسکن 
مهر در قالب انعقاد قرارداد اجاره 99 ساله زمین 
به سازندگان یا تعاونی های مسکن تحویل شده 
است و متقاضیان ملزم می باشند پس از تکمیل 
پروژه و تحویل واحد نسبت به پرداخت بهای 
اجاره عرصه به صورت سالانه و در چارچوب 
ضوابط و مقررات اقدام نمایند. از آنجا که عموم 
پروژه های مسکن مهر دارای متقاضی بوده اند 
لذا در خصوص این گروه از پروژه ها وفق مفاد بند 
ب تبصره 8 قانون بودجه سالهای 1397 لغایت 
1400 و بند الف تبصره 11 قانون بودجه سال 
1401، اساساً الزامی به فروش عرصه به متقاضی 
وجود نداشته و صرفا در صورت تقاضای متقاضی 
مبنی بر خرید عرصه، دستگاههای اجرایی مکلف 
به فروش قدرالسهم واحد متقاضی از کل عرصه 
براساس قیمت کارشناسی روز می باشند. لکن 
در خصوص پروژه های مسکن مهری که به دلیل 
نداشتن متقاضی واجد شرایط، امکان تکمیل 
واحدها میسر نبود و پروژه ها به سبب ناتوانی 
سازنده در تامین منابع مالی در وضعیت راکد، 
بلاتکلیف مانده بودند، براساس تصویب نامه های 
هیات محترم وزیران طی سال 1394 و 1395 
مقرر گردید، این واحدها با تعدیل شرایط ثبت نام 
به سازندگان، تعاونی و اشخاص حقیقی و حقوقی 
واگذار گردد و از محل منابع حاصل از فروش این 
واحدها )ارزش زمین( برای تکمیل پروژه های 
خدمات روبنایی با رعایت قوانین هزینه گردد 
بنابراین همچنان که اشاره گردید درخصوص 
واحدهای گروه اول اساساً الزامی به فروش عرصه 
نبوده و در صورت تقاضای متقاضی، قدرالسهم 
واحد متقاضی از عرصه براساس نظر کارشناس 
دادگستری تعیین و واگذاری با دریافت بهای 
عرصه به نقد و یا نقد و اقساطی انجام می شود و 
فروش عرصه صرفاً در خصوص واحدهای گروه 
دوم که در چارچوب مصوبات هیات وزیران به 
اشخاص حقیقی یا حقوقی با هدف تعیین تکلیف 
واحدهای بدون متقاضی واگذار شده است انجام 

می شود«.

تسهیلات ارزی را ارزی برگردانید

گزارش روزنامه مملکت از کاهش قیمت خودرو در بازار

وزیر زیرساخت جمهوری ارمنستان:

و و بر قیمت خودر تاثیر مستقیم واردات خودر

مسیر فعلی عبور کامیون های ایرانی از ارمنستان امن و عریض می شود

دریچهنگـــــــــاه صنعت و خودرو

دبیر اجرایی خانه کارگر قائمشهر گفت: به تبع 
مصوبه افزایش دستمزد شورای عالی کار، حقوق 
بازنشستگان نیز افزایش می یابد که بر اساس مواد 
111 و 96 قانون تامین اجتماعی، می بایست 
تا  می کند  طی  را  خودش  اداری  مراحل 
بازنشستگان کارگری نیز بتوانند از افزایش حقوق 
بهره مند شوند. نصرالله دریابیگی با اعلام اینکه پس 
از پیروزی انقلاب، کارگران در دوران دفاع مقدس 
از آن در دوران  نقش آفرینی کردند و پس 
سازندگی، تلاش های جامعه کارگری زبانزد خاص 
و عام بود، گفت: همان کارگران که امروز جامعه 
بازنشستگان کشور را تشکیل می دهند، در شرایط 
سختی زندگی می کنند و کسی تلاش های و 

زحمات آنان را به یاد نمی آورد.
وی با اشاره به مشکلاتی که اکنون جامعه 
کارگری و بازنشستگان با آن روبرو هستند، گفت: 
و  کارگران  که  نیست  کشور  شان  در  این 
بازنشستگانی که برجسته ترین نقش را در پیروزی 
انقلاب و احیای دوران پس از پیروزی داشتند، در 

بدترین شرایط معیشتی به سر برند.
رییس کانون بازنشستگان استان مازندران با 
یادآوری اینکه جمهوری اسلامی با شعار حمایت 
از فقرا، مستضعفان، کارگران، محرومان و تحقق 
عدالت پیروز شد، گفت: قرار نیست کوخ نشینانی 
که بنیانگذار انقلاب یک موی آنان را به کاخ نشینان 
نمی داد، امروز آنچنان در سختی و مشکلات به سر 
برند که از زندگی سیر باشند و بدترین شرایط 

ممکن را تجربه کنند.
وی با اعلام اینکه در شرایط کنونی تورم و گرانی 
شدت یافته و توان کنترل بازار و مدیریت قیمت ها 
نیز وجود ندارد، گفت: سبد هزینه خانوار بالای 12 
میلیون تومان است، در حالی که کارگران و 
بازنشستگان مشکلات شدید درمانی و معیشتی 
دارند. آموزش در جامعه کارگری مغفول مانده، 
درحالیکه بر اساس اصل 29 قانون اساسی، آموزش 
باید رایگان باشد و بسیاری مزایای دیگر که حق 
قانونی هر ایرانی است و قانون اساسی آن را به 

رسمیت شناخته، فراموش شده است.

دولت مصوبه افزایش حقوق بازنشستگان را 
سریعتر ابلاغ کند

رئیس سازمان خصوصی سازی:

رئیس سازمان خصوصی سازی با اشاره به 
برگزاری نخستین رویداد بین المللی خصوصی 
سازی در اقتصاد ایران گفت: در این رویداد 700 
شرکتی که در طول 20 سال گذشته به بخش 
خصوصی واگذار شده اند و همچنین 300 شرکت 
دولتی که سهام آن ها باید واگذار شوند مورد 

بررسی قرار می گیرند.
حسین قربانزاده در نشست خبری که امروز 
از 31  برگزار شد اظهار کرد: رویداد مذکور 
اردیبهشت تا سوم خرداد برگزار می شود و افراد 
باید برای شرکت در این رویداد ثبت نام کنند. در 
این رویداد بررسی می شود که آیا شرکت هایی که 
واگذار شده اند، بعد از واگذاری رو به رشد بوده اند 

یا خیر؟
وی ادامه داد: این اتفاق کمک می کند سیاست 
گذاران قوای مختلف که نیاز به برداشت واحد از 
موضوع دارند بتوانند به این برداشت برسند. برای 
نخستین مرتبه دولت در یک رویداد آنچه که 

واگذار کرده است را بررسی می کند.

رئیس سازمان خصوصی سازی با بیان اینکه 
در حاشیه این رویداد 9 پاویون برگزار خواهد شد، 
اظهار کرد: این 9 پاویون شامل نفت، نیرو، 
پتروشیمی، بانک و بیمه، کشاورزی، صنعت، 
صنایع معدنی، راه و شهرسازی و خدمات می شود. 
در این رویداد روسای قوا، مسئولان مرتبط با حوزه 
واگذاری در بخش دولتی و خصوصی، وزرای 
اقتصاد و دادگستری و نمایندگان مجلس حضور 
دارند. همچنین چند مقاله از کشورهای امریکا، 
برزیل، لهستان و… در این رویداد قرائت می شود 

و یک مقام از بانک جهانی نیز حضور دارد.
قربانزاده با بیان اینکه سهم دولت باید در 300 
شرکت واگذار شود، گفت: بخش عمده ای از این 
شرکت ها مانند شرکت های آبفا بضاعت واگذاری 
ندارند اما در نخستین جلسه هیات واگذاری بعد 
از رویداد مورد بررسی قرار گرفته و از تجربیات 
رویداد استفاده می شود. در این شرکت ها برخی 
باید منحل، برخی در قالب مدیریت پیمان و برخی 

به صورت رد دیون باید واگذار شوند.

 سهام دولت در ۳۰۰ شرکت 
باید واگذار شود
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در شرایطی که بیماری های غیرواگیر در جهان به 
عامل هشداری برای تغییر و بهبود سبک زندگی تبدیل 
شده اند، آلودگی هوا عامل مهمی در هدر رفت سرمایه 
کشورها و کاهش طول عمر افراد به واسطه  ابتلا به 
بیماری ها است؛ اما، افراد چگونه می توانند مواجهه خود 

را با عامل خطری همچون آلودگی هوا کاهش دهند؟
به گزارش ایسنا،  یکی از روزهای هفته سلامت امسال 
مربوط به نقش مردم، مسئولین و سمن ها در دستیابی 
به انرژی پاک بود؛ موضوعی که با چالش چند سال اخیر 
کشور در حوزه آلودگی هوا و بروز بیماری های غیرواگیر 
ناشی از  آن گره خورده و این در حالی است که آلودگی 
هوا و عوارض ناشی از آن مانند سرطان ریه و بیماری های 
قلبی، در هر دقیقه 13 نفر قربانی می گیرد و امروزه بحران 
آب و هوا یک بحران بهداشتی است؛ زیرا آلودگی هوا بر 
سلامت ما و کره زمین تأثیر می گذارد و این درحالی است 
که علاوه بر خیزش گرد و خاک و آلودگی ناشی از آن، 
بیش از 90 درصد مردم هوای ناسالم ناشی از سوزاندن 

سوخت های فسیلی را تنفس می کنند.
شاهسونی - رئیس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم 
وزارت بهداشت تاکید دارد که آلودگی هوای ناشی از گرد 
و غبار تفاوتی با آلودگی هوای ناشی از تردد خودروها در 
فصل سرد سال ندارد و پیش از این نیز به ایسنا گفته بود 
کهکه »در آلودگی هوا ناشی از گرد و غبار خطر بروز 
بیماری های تنفسی،  بیماری های قلبی، افزایش علائم 
بیماری های تنفسی، افزایش مراجعه به مراکز درمانی به 
دلیل خس خس سینه و سرفه و تشدید علائم آسم در 

مبتلایان به این بیماری وجود دارد.«
وی همچنین درباره اینکه آیا آلودگی هوای ناشی از 
گرد و غبار خطرِ کمتری نسبت به آلودگی در فصول سرد 
سال ناشی از تردد خودروها دارد؟، به ایسنا گفته بود:» 
این موضوع درست نیست. مبنای آلودگی هوا ذرات 
معلق و انداره این ذرات یعنی PM10 و PM2.5 است 
و جنس آنها اهمیتی ندارد. ممکن است جنس این دو 
ذره متفاوت باشد اما در هیچ دستورالعملی نیامده است 
که جنس خاصی از ذرات معلق تاثیر خاصی بر میزان 
آلودگی هوا دارند. تاکید اصلی بر غلظت و اندازه ذرات 
است که در آلودگی هوای ناشی از ترافیک و فصول سرد 
عمدتا PM2.5 است و در گرد و غبار PM10 است.« 
شاهسونی همچنین عنوان کرده بود که »خطر ناشی از 
این نوع آلودگی هوا می تواند سبب بروز مرگ زودرس 

نیز باشد.«
قاعدتا گستره آسیب های آلودگی هوا تنها در این 
قسمت خلاصه نمی شود؛ به طوری که آلودگی دی 
اکسید نیتروژن نیز می تواند بیماری های تنفسی بویژه 
آسم را تشدید کند؛ در حالیکه بهبود سیستم های حمل 
و نقل، پیاده روی و دوچرخه سورای باعث ارتقای کیفیت 
هوا می شود. در این شرایط و در حالی که همه نهادها به 
معضل آلودگی هوا به عنوان چالشی مهم برای سلامتی 
واقف هستند، اما اقدام مناسبی درجهت کاهش این عامل 
خطر صورت نمی گیرد و تنها در روزهایی که به سختی 
همان هوای نامطولب را به ریه ها وارد می کنیم، تنها به 
تعطیلی مدارس،  کاهش ساعت کار ادارات،  توصیه عدم 
خروج سالمندان و کودکان از منزل و نوشیدن شیر و 

مباحثی از این قبیل اکتفا می شود.
در شرایطی که بررسی ها نشان می دهد که تعداد 
روزهای نامطلوب هوای کلانشهر تهران در سال 1400 
نسبت به سال 1399 کاهش یافته است؛ طی سال قبل 

در مجموع 2 روز شرایط پاک، 249 روز شرایط قابل 
قبول، 108 روز ناسالم برای گروه های حساس و 6 روز 
ناسالم برای همه اقشار در پایتخت ثبت شده است. اولین 
ماه سال 1401 نیز خالی از روزهای بدون آلودگی نبود. 
بر اساس اطلاعات ثبت شده در ایستگاه های سنجش 
کیفیت هوای تهران، تعداد روزهای قابل قبول فروردین 
سال 1401 نسبت به سال گذشته سه روز کاهش و تعداد 
روزهای ناسالم یک روز افزایش یافت؛ حتی یک روز هم 
با رسیدن شاخص آلودگی هوا به عدد 332، پایتخت 
شرایط خطرناک را تجربه کرد؛ موضوعی که شاید با توجه 
به افزایش موارد مرگ و میر منتسب به آلودگی هوا بتواند 
هشداری جدی برای کنترل شرایط باشد. شرایطی که 
در رابطه با آن پیش تر دکتر عباس شاهسونی_ رییس 
گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشت به ایسنا 
گفته بود:» در تهران به طور میانگین در سال 1399 
تعداد 3751 مرگ منتسب به مواجهه با ذرات معلق رخ 
داده است و همه اهالی شهر تهران هم تحت تاثیر آلودگی 

هوا بوده اند.«
در این رابطه او بیشترین عامل آلودگی هوای 
کلانشهرها و افزایش غلظت آلاینده ها را منابع متحرک، 
خودروهای دیزلی و موتورسیکلت ها معرفی کرده و 
راهکار برون رفت از این شرایط را تنها در گروی اجرای 
درست قانون هوای پاک خوانده و گفته است:» با اجرای 
قانون هوای پاک قرار بود تعداد مرگ و بیماری های 
منتسب به آلودگی هوا کاهش یابد اما از سال 1396 تا 
1400 واقعا اتفاق مثبت و تغییر مشخصی در کاهش 
غلظت آلاینده های هوا رخ نداده است. حتی در بعضی 
سال ها افزایش غلظت آلاینده ها هم رخ داد. در واقع عملا 
این قانون اثرگذاری چندانی نداشته است. قانون هوای 
پاک باید به درستی اجرا شود و مسئولیت همه سازمان ها 
اعم از وزارت نیرو، وزارت نفت، وزارت کشور، سازمان 
محیط زیست و... که در قانون مشخص است، اجرایی 

شود.«
اما در شرایطی که بیماری های غیرواگیر درجهان به 
عامل هشداری برای تغییر و بهبود سبک زندگی تبدیل 
شده اند، افراد به جز اراده نهادهای مسئول چگونه 
می توانند مواجهه خود را با عامل خطری همچون 

آلودگی هوا کاهش دهند؟
در این راستا، دکتر مهدی نجمی _ رییس اداره 
بیماری های مزمن تنفسی وزارت بهداشت در گفت وگو 
با ایسنا، درباره بروز سرطان ریه و نقش انکار ناپذیر آلودگی 
هوا در بروز این بیماری، تاکید می کند: مباحثی مانند 
آلودگی هوا و آلاینده های موجود در برخی محیط های 
کاری در صورتی که فرد از وسایل حفاظتی به درستی 
استفاده نکند و تهویه محیط کار هم درست نباشد، 

می تواند در بروز سرطان ریه موثر باشد.«
وی تاکید میکند:» در زمینه آلودگی هوا می بایست 
سیاست هایی کلی در کشور اجرا شود و خود افراد به 
صورت شخصی سعی کنند در زمان های آلودگی هوا 
کمتر در فضای باز قرار گیرند، اما بخش مهمی از این مقوله 
به سیاست های کلان کشوری باز می گردد که می بایست 
بازنگری شود. در خصوص سرطان ریه هم طبعا وقتی 
افراد در معرض آلاینده قرار گیرند، تاثیرات آن بر ریه ها 
اتفاق می افتد و تغییرات ژنی و جهش سلول ها می تواند 

باعث بروز سرطان ریه شود.«
در همین راستا دکتر عباس شاهسونی در گفت و گو 
با ایسنا، با اشاره به اینکه امروزه آلودگی هوا یکی از مسائل 
عمده شهرهای بزرگ جهان شده است، می گوید: 
گسترش شهرنشینی، افزایش جمعیت، رشد بخش های 
صنعتی، حمل و نقل و الگوهای مصرف نامناسب، 
نگرانی ها را نسبت به تشدید آلودگی هوا افزایش داده 
است که این آلودگی ها تاثیرات نامطلوبی بر سلامتی، 
رفاه و بهره وری جامعه دارد. آلودگی هوا یکی از عوامل 

خطر محیطی مهم است.
وی افزود: جوامع از طریق کاهش سطح آلاینده های 
سکته،  به  مربوط  بیماری های  بار  می توانند  هوا 
بیماری های قلبی، سرطان ریه و بیماری های تنفسی 
حاد و مزمن را کاهش دهند. رهنمود سازمان جهانی 
بهداشت در سال 2005 نشان می دهد که کاهش غلظت 
ذرات PM10 از 70 میکروگرم در متر مکعب به 20 
میکروگرم در متر مکعب میزان مرگ را به میزان 15 
درصد کاهش می دهد. این در حالی است که سازمان 
جهانی بهداشت در سال 2019 تخمین زده است که 
آلودگی هوای آزاد و داخلی در مناطق شهری و روستایی 

سالیانه منجر به بیش از 7 میلیون مرگ زودرس می شود. 
بر اساس گزارش سازمان جهان بهداشت در سال 2019 
در جهان به طور میانگین حدود 54 درصد از مرگ های 
زودرس مربوط به آلودگی هوا و دلیل بیماری ایست قلبی 
و سکته مغزی و 7 درصد از مرگ و میرهای ناشی از 
سرطان ریه است. در حالی که 19 درصد از مرگ و میرها 

به علت بیماری مزمن انسدادی ریوی است.
او با اشاره به اینکه بنابر آخرین گزارش بانک جهانی 
در سال 2016 احتمال مرگ در بچه های با سن پایین تر 
از 5 سال در کشورهای کم درآمد به علت مواجهه با 
آلودگی هوا بیش از 60 برابر بیشتر از کشورهای پردرآمد 
است، اظهار کرد: تعداد مردمی که در جهان سالانه از 
آلودگی هوا می میرند بیش از 4 برابر تعداد مردمی است 

که از ایدز می میرند.
رئیس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشت 
با اشاره به اینکه هر سال بیش از 7 میلیون نفر از مردم 
جهان از بیماری هایی که به علت تنفس هوای آلوده است، 
دچار مرگ زودرس می شوند، خاطرنشان کرد: این 
بیماری ها شامل سرطان ریه، بیماری های قلبی، سکته 
مغزی، عفونت های حادتنفسی و بیماری های انسداد 
مزمن ریوی مثل برونشیت و آمفیزم است. در واقع 
مواجهه با آلودگی هوا چهارمین عامل مرگ در جهان 
پس از خطرات متابولیک، رژیم غذایی نامناسب و دود 

سیگار است.
وی ادامه داد: در کشورهای در حال توسعه )با درآمد 
کم و متوسط( آلودگی هوا سومین ریسک فاکتور مرگ 
خوانده می شود و این در حالی است که در کشورهای با 
سطح درآمد بالا و در مقیاس جهانی آلودگی هوا 
چهارمین ریسک فاکتور مرگ در جهان است. بر اساس 
گزارش بانک جهانی در سال 2016، کل هزینه آسایش 
از دست رفته در کشور ایران به علت آلودگی ذرات معلق 
PM2.5  در سال 1990 برابر با 13940 میلیون دلار 
بود که 2.44 درصد از تولید ناخالص ملی کشور ایران 
است و در سال 2013 کل هزینه آسایش از دست رفته 
 PM2.5 در کشور ایران به علت آلودگی ذرات معلق
مقدار 30 میلیارد دلار است که 2.48 درصد از تولید 

ناخالص ملی کشور ایران می شود.

وی افزود: میانگین غلظت ذرات معلق PM2.5 طی 
سال 1399، در شهرهای تهران، اهواز، مشهد، تبریز، 
شیراز، اصفهان، ایلام، سنندج، یاسوج، همدان، خرم آباد، 
اراک، کرج، کرمانشاه، آبادان، زنجان، یزد، ارومیه، کرمان، 
بیرجند، قم، زابل، بحنورد، دزفول و اردبیل با جمعیت 
تقریبی 32 میلیون نفر )37.67± 29.02( است که 
تقریبا 6 برابر رهنمود سازمان جهانی بهداشت بوده است. 
بالاترین و پایین ترین میانگین غلظت سالیانه ذرات معلق 
PM2.5  در سال 1399 به ترتیب مربوط به شهر زابل 
با )189.3±69.4( میکروگرم در متر مکعب ) 14 برابر 
رهنمود سازمان بهداشت جهانی( و شهر اردبیل با )±1.6 

7.38( میکروگرم در متر مکعب بوده است.
او ادامه داد: میانگین غلظت سالیانه ذرات معلق 
PM2.5 در سال 1399 در پایتخت )±15.76 31.88( 
میکروگرم در متر مکعب بوده است. در سال 1399 به 
طور میانگین 120.5روز میانگین غلظت روزانه ذرات 
معلق PM2.5 در شهرهای مذکور بالاتر از رهنمود 
روزانه سازمان جهانی بهداشت بوده است، که بالاترین 
تعداد روزها مربوط به اهواز با 292 روز در طی سال 1399 
است. در شهر تهران نیز 224 روز میانگین غلظت روزانه 
ذرات معلق PM2.5 بالاتر از رهنمود روزانه سازمان 

جهانی بهداشت بوده است.
وی با اشاره به اینکه طی سال 1399 در شهرهای 
مورد مطالعه کشور ایران تقریبا 21 درصد از روزهای 
سال شاخص کیفیت هوا )0 تا 50(، در محدوده هوای 
خوب )پاک( )رنگ سبز( ، 62.35 درصد از روزهای 
سال شاخص کیفیت هوا )51 تا 100(در محدوده 
هوای قابل قبول )رنگ زرد(، 10.8 درصد از روزهای 
سال شاخص کیفیت هوا )101 تا 150( در محدوده 
هوای ناسالم برای گروه های حساس )رنگ نارنجی(، 
5.08 درصد از روزهای سال شاخص کیفیت هوا 
)151 تا 200(، در محدوده هوای ناسالم )رنگ قرمز(، 
0.16 درصد از روزهای سال شاخص کیفیت هوا 
)201 تا 300( در محدوده هوای خیلی ناسالم )رنگ 
بنفش(، 0.5 درصد از روزهای سال شاخص کیفیت 
هوا )بالاتر از 300( در محدوده هوای خطرناک )رنگ 
قهوه ای( بود که نسبت به سال 1398 تعداد روزهای 
دارای هوای خوب افزایش جزئی ) 1 درصدی( داشته 

است.
شاهسونی تاکید کرد: بیشترین تعداد روز هوای خوب 
در این سال مربوط به شهر اردبیل )333 روز( بوده است. 
شهرهای تهران، اهواز، اصفهان و شیراز فقط کمتر از 10 
روز هوای خوب در سال 1399 داشته اند و بیشترین 
تعداد روزهای هوای خطرناک در سال 1399 مربوط به 

شهر خرم آباد )16 روز( بوده است.
او ادامه داد: تعداد مرگ کل منتسب به مواجهه 
طولانی مدت با ذرات معلق PM2.5 در بزرگسالان بالاتر 
از 30 سال در سال 1399 در شهرهای مورد مطالعه به 
طور میانگین 11 هزار و 129 نفر بود. در شهر تهران به 
طور میانگین مرگ 3751 نفر منتسب به مواجهه 
طولانی مدت با ذرات معلق PM2.5 در سال 1399 رخ 
داده است. نتایج نشان می دهد که به طور میانگین جزء 
»مرگ کل منتسب به ذرات معلق« در کشور در سال 
1399 برابر با 7.51 درصد بود که این جزء منتسب در 
شهرهایی نظیر اهواز، زابل، خرم آباد، اصفهان و دزفول 
که با پدیده گرد و غبار درگیر هستند بالاتر از میانگین 

کشوری بوده است.

رئیس اداره فناوری اطلاعات و ارتباطات سازمان پیشگیری و مدیریت بحران از پیگیری برای 
ایجاد شبکه بی سیم مدیریت بحران تهران در زمان بحران خبر داد.

مهدی امیر بنده در گفت وگو با ایسنا، به بررسی موضوع ایجاد شبکه ارتباطی ویژه شرایط 
اضطراری ناشی از بروز حوادث و سوانح در نشست نمایندگان سازمان های مسئول و همکار در این 
حوزه خبر داد و گفت:  در زمان وقوع بحران ایجاد خطوط ارتباطی پایداریکی از مهم ترین چالش ها 
و دغدغه ها به خصوص برای مسئولان و دستگاه های امدادی است و جلسه مذکور نیز با همین هدف 

برگزار شد.

رئیس اداره فناوری اطلاعات و ارتباطات سازمان پیشگیری و مدیریت بحران با بیان اینکه در 
این جلسه نمایندگانی از سازمان مدیریت بحران کشور، فرماندهی انتظامی تهران بزرگ، مرکز 
ارتباطات شهرداری تهران، شرکت گاز استان تهران، شرکت برق منطقه ای تهران، شرکت توزیع 
برق تهران بزرگ، شرکت مخابرات منطقه تهران، هلال احمر استان تهران، مرکز اورژانس تهران و 
آتش نشانی تهران حضور داشتند، افزود: در جریان این نشست الزامات بررسی ایجاد شبکه بی سیم 
و چالش های ارتباطات بحران مورد بررسی قرار گرفته و دستگاه های مختلف به تشریح دغدغه ها، 

چالش ها و پیشنهادات خود در این خصوص پرداختند.

چرخش تحولی از برنامه 
درسی رشته محور به 
برنامه های معطوف به 

زندگی
رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی 
گفت: چرخش تحولی از برنامه درسی رشته محور 
به برنامه درسی عملی-مهارتی و معطوف به زندگی 
در مرحله طراحی و آماده سازی برای تولید محتوا 
است. به گزارش سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشی، حجت الاسلام و المسلمین علی لطیفی 
ضمن اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب مبنی بر 
هدفگذاری بلند مدت در بازطراحی محتوای برنامه 
درسی با رویکرد شکل دهی به تمدن نوین اسلامی 
افزود: همان گونه که در گزارش وزیر آموزش و 
پرورش در ابتدای جلسه دیدار با مقام معظم رهبری 
نیز اشاره شد، چرخش از برنامه درسی رشته محور 
و متمرکز بر آموزش های نظری به برنامه درسی 
تربیت محور، عملی-مهارتی و ناظر به زندگی از 
مهم ترین رویکردهای تحولی در سازمان است که 
طراحی و برنامه ریزی برای آن از دوره مدیریتی 
پیشین سازمان آغاز شده و ما اکنون در مرحله 
حساس این طراحی و آماده سازی برای تولید محتوا 
هستیم.   وی با اشاره به تاکید مقام معظم رهبری 
بر شناسایی علوم غیرنافع در محتوای آموزشی 
گفت: این مسئله یکی از مطالبات مهم جامعه است 
و طرح عمومی آن توسط مقام معظم رهبری، 
فرصت مناسبی برای تحلیل ابعادی از پیچیدگی ها 
و ابهامات ناظر به آن است. رئیس سازمان پژوهش 
و برنامه ریزی آموزشی افزود: به عنوان نمونه در 
بیانات مقام معظم رهبری به صورت هم زمان بر 
اهمیت برپا نگه داشتن پرچم علم یا تقویت علوم 
پایه در کشور نیز تاکید شده و در این میان،یک 
پرسش مهم، معیاریا معیارهای تشخیص علم نافع 
از غیرنافع در محتوای آموزشی و چگونگی برقراری 
توازن میان آموزش های مهارتی و آموزش های 
علمیِ مورد نیاز آینده دانش آموزان و جامعه است. 
وی اضافه کرد: در سال های گذشته سازمان 
پژوهش در مواردی، نسبت به حذف برخی مطالب 
بر اساس همین معیار اقدام کرده ولی با مخالفت هایی 
نیز مواجه شده است. اکنون مطرح شدن این مسئله 
در چنین سطحی، این دلگرمی را نیز برای 
کارشناسان سازمان دارد که با قوت بیشتر و با 
تکیهبر گفت و گوهای علمی و نظرات کارشناسی 
صاحب نظران در این مسیر حرکت کنند. لطیفی 
ضمن دعوت از همه صاحب نظران برای بیان ایده ها، 
نظرات کارشناسی و طرحهای خود در این باره اظهار 
داشت:  علاوه بر جلسات کارشناسی که به صورت 
داخلی و در سطح دفاتر سازمان درباره این مباحث 
برگزار می شود، به زودی شورای هماهنگی علمی 
نشست هایی  برگزاری  قالب  در  نیز  سازمان 
تخصصی، از صاحب نظران حوزه های مختلف برای 
بحث و تبادل نظر درباره چالش ها و پیچیدگی های 
این تحول در نظام آموزشی و چگونگی عملیاتی 

کردن آن بهره مند خواهد شد.

دستور زاکانی برای 
افزایش ۴۰ درصدی 

حقوق اردیبهشت 
کارکنان قراردادی 
شهرداری تهران

سخنگوی شهرداری تهران از دستور »زاکانی« 
کارمندان  اردیبهشت  حقوق  پرداخت  برای 
قراردادی شهرداری با افزایش 40 درصدی خبر 
داد. به گزارش ایسنا، عبدالمطهر محمدخانی در 
حساب توییتر خود نوشت: »پس از بررسی های 
انجام شده، به دستور شهردار تهران، حقوق 
اردیبهشت ماه کارکنان قراردادی شهرداری تهران 
و سازمان ها و شرکت های تابعه، تا تعیین تکلیف 
قطعی از مجاری قانونی، با افزایش 40 درصدی 

پرداخت خواهد شد.«

رئیس کمیسیون شهرسازی شورای شهر 
تهران:

باغات از بین رفته تهران 
باید احیا شود

رئیس کمیسیون شهرسازی شورای شهر 
تهران اعلام کرد که اگر مالکان باغات اقدام به 
تخریب باغ کنند نه تنها برابر ماده  4 با مالک برخورد 

می شود، بلکه مالک باید باغ را مجددا احیا کند.
مهدی عباسی در گفت وگو با ایسنا، در مورد 
اصلاح آئین نامه نوعیت باغات تهران با اشاره به 
موضوع »تی. دی. آر«، یا انتقال حق توسعه، گفت: 
حفظ باغات، برای تهران بسیار ارزشمند است به 
همین دلیل باید برای مالکان باغات باقی مانده شهر، 
راه حلی اتخاذ کنیم تا آنها برای حفظ باغات خود 
تشویق شوند؛ لذا توجه به موضوع انتقال حق 
توسعه، می تواند در این زمینه راهگشا باشد. وی با 
بیان اینکه تی دی آر، یک مساله پیچیده است و بر 
همین اساس شورای شهر از شهرداری خواسته که 
لایحه ای در این زمینه ارائه کند، گفت: به طور کلی 
در »تی دی آر« به مالکان زمین هایی که بر اساس 
طرح تفصیلی برای پلاک هایشان محدودیتی 
ایجاد شده می توان تراکم مورد نظر را در یک فضای 

دیگر ارائه کرد.

شبکه بی سیم مدیریت بحران تهران ایجاد می شود

آمار بیماری ها و مرگ های منتسب  به آلودگی هوا در ایران

خبـــر اجتماعی

مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران با بیان اینکه در دوسال 
گذشته تجربه تازه ای پیدا کردیم و به زیست بوم جدیدی کوچ کردیم 
که در عین دستاوردهای مثبت، پیامدهایی نیز به همراه داشت گفت: 
کرونا باعث شد به بهداشت فردی و محیطی بیشتر توجه کنیم، اما 

سلامت روان و سلامت اجتماعی را به مخاطره انداخت. 
به گزارش ایسنا، علیرضا کریمیان در همایش ملی سفیران سلامت 
دانش آموزی که در دبستان عدالت منطقه یک آموزش و پرورش شهر 
تهران برگزار شد با بیان اینکه تغییر در شرایط زندگی امروز بشر، رشد 
تکنولوژی و فناوری و حضور پررنگ آن زندگی انسان را متحول کرده 
و متعاقبش سبک زندگی نیز تغییر کرده است گفت: اگر امروز 
تکنولوژی در خدمت انسان است و زمینه آسایش اش را فراهم می کند، 
اما مخاطراتی را نیز به همراه داشته و آرامش به واسطه وجود تکنولوژی 
کمتر شده است. وی افزود: در دوسال گذشته تجربه تازه ای پیدا کردیم 
و به زیست بوم جدیدی کوچ کردیم که در عین دستاوردهای مثبت، 
پیامدهایی نیز به همراه داشت. کرونا باعث شد به بهداشت فردی و 
محیطی بیشتر توجه کنیم، اما سلامت روان و سلامت اجتماعی را به 
مخاطره انداخت و در مجموع باعث شد به موضوع سلامت و همه 

ابعادش بیشتر توجه کنیم.
مدیرکل آموزش و پرورش شهر تهران با بیان اینکه امروز زندگی ما 

به تکنولوژی گره خورده و با تکنولوژی زندگی می کنیم عنوان کرد: 
سرعت بالای انتشار اخبار و اطلاعات، روح و روان ما را به مخاطره 
می اندازد و ما آرامشی که نسل های گذشته داشتند را نداریم. سرعت 
انتشار اخبار برای ما به لحاظ سلامت روح و روان، چندان خوشایند 

نیست.
کریمیان ادامه داد: سبک و سیاق زندگی بشر متفاوت تر از گذشته 
است و سلامت جسم، روان و معنوی و اجتماعی باید بیش از پیش 
مورد توجه قرار بگیرد. برای این مهم باید فرهنگ سازی کرد که بهترین 
مکان برای این امر مدرسه و بهترین مخاطبان، دانش آموزان هستند.

وی اضافه کرد: امروز این اتفاق مبارک با همکاری بین دستگاهی 
در کشور ما در حال رخ دادن است و فرهنگ سازی را از مدرسه آغاز 
کرده ایم. این اتفاق مبارک یک اقدام هوشمندانه است و امیدواریم 

هرروز شاهد رشد و تعالی جامعه و فرهنگ مان باشیم.
میعادفر، رئیس اورژانس کشور نیز در این مراسم با بیان اینکه کرونا 
تجاربی به همراه داشت و امروز »سلامت«، ملموس ترین واژه ای است 
که با تک تک سلول هایمان آن را حس می کنیم گفت: در این دوسالِ 
سخت، مدافعان سلامت با این ویروس مبارزه کردند و امروز آمار تلفات 
به کمتر از 10 تن رسیده است که دستاوردی بود و دولت توانست طی 

پنج شش ماه بیماری را مدیریت کند.

وی ادامه داد: اگر تغییرات را از مدرسه شروع کنیم نتایج و اثراتش 
را در جامعه می بینیم. اگر آموزش ها در سطح دانش آموزی به طور 
جدی با تغییرات همراه باشد اثراتش را در آینده خواهیم دید. جای 
تعجب است که آمار تصادفات جاده ای بالاست که بخشی ناشی از 

رفتارهای ترافیکی نادرست است. ما با حضور در سراسر کشور یکی از 
اهدافی که دنبال می کنیم آموزش و همکاری مستمر با آموزش و 
پرورش است و این آمادگی را داریم که آموزش هایی را در مدارس و 

آموزش و پرورش برای معلمان و دانش آموزان داشته باشیم.

کرونا سلامت روان دانش آموزان را به مخاطره انداخت



رضا صفایی پور که به بیماری پارکینسون 
مبتلا شده، در بیمارستان بستری است.

 صفایی پور که زمانی »بدمن« سینمای ایران 
بود، چند سالی است که خانه نشین شده و به 
ندرت در فیلمی بازی کرده است. او دو سال قبل 
، گفته بود که آرتروز گردن دارد و گاهی خسته 
می شود و درد اذیت کننده ای را تحمل می کند 
اما خدا را شاکر بود که می تواند راه برود و گاهی 
هم ورزش کند. او در دوران کرونا بیشتر در خانه 
می ماند ولی مدتی است که به پارکیسنون مبتلا 
در  گذشته  روز  از  مشکلاتی  براثر  و  شده 

بیمارستان یاس تهران بستری شده است.
این بازیگر در گفت وگویی کوتاه و با کمی 
سختی در صحبت کردن به ایسنا می گوید: 
قدرت تکلمم ضعیف شده و دیروز که در موسسه 
هنرمندان پیشکسوت بودم حالم بد شد و مشکل 
پیدا کردم و دوستان در آنجا با آمبولانس مرا به 

بیمارستان آوردند.
او در مصاحبه  دو سال قبلش به حرمتی  که 
برای کارش در تمام این سال ها قائل بوده تاکید 
کرده بود و وقتی حرف به دوری اش از سینما و 
پشیمانی از کار در این عرصه شده بود، می گفت:  
احساس می کنم اگر کار دیگری را ادامه می دادم، 
شرایطم مناسب تر بود. من قبل از بازیگری اولین 
کاری که دوست داشتم، چتربازی بود. خیلی 
علاقه مند بودم. تمام امتحان هایش را هم قبول 
شدم ولی فقط بخاطر صاف بودن کف پایم قبول 
نشدم. لباس مخصوص این کار را هم در سینما 
خیلی پوشیدم. از زمانی که وارد سینما شدم تا 
به الان، سعی کرده ام کار خوب انجام دهم و 

کارهایم فقط الهی به امید تو نباشد، یعنی برای 
همه آن ها زحمت کشیده ام؛ مثلا سکانسی از 
فیلم  »خط آتش« یادم می آید که در سرمای 
زمستان درِ هلی کوپتر در حال پرواز باز بود و ما 
باید با آن شرایط فیلمبرداری را انجام می دادیم. 
تحمل همه آن سختی ها بخاطر علاقه بود نه 

پول. 
رضا صفایی پور معروف به »طوفان« متولد 
سال 1328 در تهران است. او فارغ التحصیل 
دیپلم رشته ادبی است و  فعالیت خود را با کشتی 
کج شروع کرد و بعد از چند مقام قهرمانی در 
ورزش، وارد سینما شد و با نام طوفان به شهرت 

رسید.
او فعالیت خود را به صورت جدی در سال 
1342 وقتی که سال 14 سن داشت آغاز کرد و 
به عنوان ورزشکار بدلکار در فیلم »ترس و 
تاریکی« محمد متوسلانی حضور یافت. سپس 
در سال 1348 با فیلم »قهرمانان« به کارگردانی 
ژان نگولسوک، محصول مشترک ایران و آمریکا، 
تا  و  رفت  دوربین  جلوی  بازیگر  عنوان  به 
سال1355 نزدیک به 10فیلم بازی کرد. وی با 
فیلم »میرزا کوچک خان« در سال 1362 به 
بازیگری برگشت و با حضور در فیلم های »فصل 
و  »پلاک«  شب«،  در  »شکار  خاکستری«، 
»ضربه آخر« کم کم به شهرت رسید و در سال 
1371 نیز با سریال دیدنی »سیمرغ« وارد قاب 
تلویزیون شد. او در مصاحبه  دو سال قبلش به 
حرمتی  که برای کارش در تمام این سال ها قائل 
بوده تاکید کرده بود و وقتی حرف به دوری اش 
از سینما و پشیمانی از کار در این عرصه شده بود، 

می گفت:  احساس می کنم اگر کار دیگری را ادامه 
می دادم، شرایطم مناسب تر بود. من قبل از 
بازیگری اولین کاری که دوست داشتم، چتربازی 
بود. خیلی علاقه مند بودم. تمام امتحان هایش را 
هم قبول شدم ولی فقط بخاطر صاف بودن کف 
پایم قبول نشدم. لباس مخصوص این کار را هم 
در سینما خیلی پوشیدم. از زمانی که وارد سینما 
شدم تا به الان، سعی کرده ام کار خوب انجام دهم 
و کارهایم فقط الهی به امید تو نباشد، یعنی برای 
همه آن ها زحمت کشیده ام؛ مثلا سکانسی از 
فیلم  »خط آتش« یادم می آید که در سرمای 
زمستان درِ هلی کوپتر در حال پرواز باز بود و ما 
باید با آن شرایط فیلمبرداری را انجام می دادیم. 
تحمل همه آن سختی ها بخاطر علاقه بود نه 

پول. 

از آثار سینمایی که او که درآن ها به ایفای 
نقش پرداخته است می توان به فیلم های »سینه 
»سحرگاه  سینما«،  »خداحافظ  سرخ«، 
»شاهرگ«،  عقاب«،  »چشم  پیروزی«، 
»تهاجم«، »پاتک«، »جهنم سبز«، »حادثه در 
کندوان«، »خط آتش«، »مرضیه«، »آن ها هیچ 
کس را دوست ندارند«، »ضربه آخر«، »صلیب 
طلایی«، »پوتین«، »شکار خاموش«، »جمیل«، 
»کانی مانگا«، »پلاک«، »میرزا کوچک خان«، 
»شکار در شب«، »فصل خاکستری«، »انفجار«، 
»مردی در آتش«، »چشمان بسته«، »جنوبی«، 
»خر  دلاور«،  مرد  »هفت  مرگ«،  از  »گریز 
دجال«، »غلام ژاندارم«، »ترس و تاریکی« اشاره 

کرد.

گفته های بازیگر قدیمی ســینما از احوالش در بیمارستان

فیلــم کوتــاه »زنــگ تفریــح« بــه رقابــت چالــش 
جهانــی فدراســیون بین المللــی  فیلم هــای ورزشــی 

FICTS معرفی شد.
ــد  ــاخته نوی ــح« س ــگ تفری ــاه »زن ــم کوت فیل
ــود  ــی خ ــور جهان ــن حض ــواه آزاد در تازه تری نیکخ
جایــزه بهتریــن فیلــم در بخــش »ورزش و جامعــه« 
ــی  ــیون بین الملل ــد فدراس ــورد تأیی ــنواره م جش
فیلم هــای ورزشــی معــروف بــه »FICTS« را بــرد و 
از طــرف جشــنواره فرانســوی بــه رقابــت »چالــش 
جهانــی« “World FICTS Challenge” معرفــی 
شــد. از ایــن رویــداد معتبــر بــه عنــوان جــام جهانــی 

سینما، تلویزیون، و فرهنگ ورزشی نام می برند.
فدراســیون جهانــی فیلــم و تلویزیــون ورزشــی 
»FICTS« در گزارشــی کــه 23 اردیبهشــت برابر 13 
مــه میــلادی در وب ســایت رســمی خــود منتشــر 
کــرده، برگــزاری ششــمین دوره جشــنواره »کــوت 
دازور« این فدراســیون در شــهر بوســولیل فرانســه را 
یــک موفقیــت تمام عیــار خوانــد و برگزیــدگان ایــن 

دوره را رسما معرفی کرد.
ــا حضــور  مراســم اختتامیــه ایــن رویــداد نیــز ب
ــیون  ــس فدراس ــکانی، رئی ــو آس ــور فرانک پروفس
ــس  ــی »پرن ــز فرهنگ ــی »FICTS«، در مرک جهان

ژاک« موناکــو برگزار شــد. جشــنواره »کــوت دازور« 
 Beausoleil Côte d’Azur( فرانســه 
International FICTS Festival ( توســط 
ــه  ــم فرانس ــک و آلپ-ماریتی ــی المپی ــه مل کمیت

سازماندهی می شود.
فیلــم کوتــاه »زنــگ تفریــح« کــه بــه نمایندگــی 
از ایــران و اســپانیا در ایــن دوره از جشــنواره حاضــر 
بــود، جایــزه بهترین فیلــم بخــش »ورزش و جامعه« 
را بــه دســت آورد و بــا کســب ایــن جایــزه، از طــرف 
ــابقات  ــن مس ــی ای ــه نهای ــه مرحل ــداد ب ــن روی ای

)World FICTS Challenge( معرفی شد.
فیلــم کوتــاه »زنــگ تفریــح« تاکنــون در بیش از 
نــود جشــنواره جهانــی بــه رقابــت پرداختــه و هجده 
جایــزه بین المللــی کســب کــرده اســت. ایــن فیلــم 
کوتــاه بــه تهیه کنندگــی مشــترک نویــد نیکخــواه 
 )Delia Guerra Parra( ــارا ــه را پ ــا گی آزاد و دلی
ســاخته شــده و محصــول مشــترک ایــران و اســپانیا 

است.
 FICTS«« فدراســیون بین المللــی فیلــم و ورزش
 )Federation Internationale Cinema
Television Sportifs( در ســال 1362 )1983 
میلادی( تأســیس شــد و توســط کمیتــه بین المللی 

 International Olympic( المپیــک 
Committee( سازمان دهی می شود.

طبــق اعــلام رســمی ایــن فدراســیون، برنــدگان 

جشــنواره »کــوت دازور« فرانســه در مرحلــه نهایــی 
مســابقات این فدراســیون کــه 22-18 آبــان )9-13 
نوامبــر میــلادی( در میــلان ایتالیــا برگزار می شــود، 

حضور پیدا خواهند کرد.
عوامــل »زنــگ تفریــح« عبارت انــد از: نویســنده 
و کارگــردان: نویــد نیکخــواه آزاد، بازیگــران: مــوژان 
کــردی، ریحانــه نبی یــان، نیلوفــر شــکوهی نیا، غزل 
خلیلــی، مدیر فیلمبــرداری: بهــروز بــادروج، تدوین: 
وحیــد نیکخواه آزاد، موســیقی: میخائیل شِــماتنِکو، 
طــراح صحنــه و لبــاس: مُنــا رمضانــی، فیلمبــردار: 
ــردازی: ســارا  ــور، طــراح چهــره پ ســعید زرآبادی پ
بلبلــی، صدابــردار: احســان نامــداری، صداگــذاری: 
ســامان شــهامت، میکس دالبی: احســان افشــاریان، 
عکــس: نــگار نیکخــواه آزاد، گــروه کارگردانــی: مونــا 
خــوش روش، ســارا بابایــی، منشــی صحنــه: ســمیه 
ــدزاده،  ــن وحی ــپانیایی: رامی ــه اس شــهرابی، ترجم
ــم  ــاب زن، فیل ــه ب ــردازی: معصوم ــری چهره پ مج
پشــت  صحنــه: مریم مســتفید، طراح پوســتر: متین 
خیبلــی، اصــلاح رنــگ و نــور: فربــد جلالــی، گــروه 
فیلمبــرداری: بهتــاش کمــه زری، علــی درخشــانی، 
گــروه صحنــه و لبــاس: امید نورمــرادی، رضــا کرمی، 
ــدگان:  ــادی، تهیه کنن ــوان مرادآب ــد: کی ــر تولی مدی
ــول  ــارا، محص ــه را پ ــا گی ــواه آزاد، دلی ــد نیکخ نوی
ــی:  ــش بین الملل ــپانیا، پخ ــران و اس ــترک ای مش

»شمید فیلم«.

معرفی فیلم کوتاه ایرانی به جام  جهانی فیلم های ورزشی

مدیــر عامــل مرکــز گســترش ســینمای مســتند، 
تجربــی و پویانمایی در نشســت مشــترک فیلمســاران 
اســتان آذربایجــان شــرقی و اردبیــل، کشــف 
اســتعدادهای اســتانی را یکی از مهمتریــن اولویت های 
مرکــز دانســت. تجربی و پویانمایی، نشســت مشــترک 
ــه  فیلمســازان اســتان آذربایجــان شــرقی و اردبیــل ب
همــت خانــه مســتند تبریز و اداره کل اســتان یکشــنبه 
ــز برگــزار شــد. در جلســه  25 اردیبهشــت ماه در تبری

نمایــش فیلــم ایــن رویــداد دو روزه، محمــد حمیــدی 
مقــدم مدیــر عامــل مرکــز، دکتر ســید قاســم ناظمی، 
مدیــرکل فرهنگ و ارشــاد اســلامی آذربایجان  شــرقی، 
دکتــر عبــدالله بحرالعلومــی مدیــرکل فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی اســتان اردبیــل، ســید مجیــد رحیمــی مدیر 
تحقیقــات و پژوهش مرکز، ســعادتعلی ســعیدپور مدیر 
خانــه مســتند تبریــز و غلامرضــا صیامــی زاده رئیــس 
ــی از  ــل و جمع ــتند اردبی ــه مس ــره خان ــات مدی هی

مستندسازان دو استان حضور داشتند.
محمــد حمیدی مقــدم گفت: نــگاه ما به گســترش 
مستندســازی، عدالــت نمایشــی و حمایــت از 
اســتعدادهای اســتان ها کمــی نیســت. فقــط بــه دنبال 
ارائــه آمــار و ارقــام نیســتیم اگرچه کــه در زمینــه تولید 
ــی  ــار خوب ــا مستندســازان اســتانی، آم و مشــارکت ب
داریــم. بــرای مــا کشــف اســتعداد و ایجــاد بســتر بــرای 
مستندســازان اســتانی بــرای فعالیــت و ورود بــه 

سینمای حرفه ای دغدغه و اصل است.
وی ادامــه داد: اغلــب مستندســازان برتــر ایــران کــه 
آثارشــان در جشــنواره »ســینماحقیقت« نمایش داده 
ــران  ــتند و در ته ــر هس ــتان های دیگ ــود از اس می ش
اقامــت دارنــد. بــرای مــا مهم اســت کــه مستندســازان 
ــد، آن  ــم و فرهنگــی کــه زندگــی می کنن در هــر اقلی
اصالــت را بــه ســینمای مســتند بیاورنــد. ایــن گونــه 
اســت کــه فضــای ســینمای مســتند ایــران، متنــوع و 
ــا  ــوا غن ــگ می شــود و از نظــر مضمــون و محت رنگارن

می گیرد.
مدیــر عامــل مرکــز گســترش افــزود: بــرای معرفی 
ــای پژوهشــی و  ــد کاره ــان، نیازمن ــه جه ــان ب خودم
ــتیم،  ــتند هس ــینمای مس ــترده در س ــی گس تحقیق
ســینمای مســتند بیــش از مباحــث شــعاری و تکراری 
نیازمنــد آثــاری اســت مرتبــط بــا باورهــا، اعتقــادات و 

فرهنگ و شرایط زیست بوم مستندسازان. 

محمد حمیدی مقدم:

به دنبال کشف استعداد در استان ها هستیم

معاون سازمان سینمایی 
فهرست و آمار متقاضیان 

انحلال سینماها را 
تکذیب کرد

معاون سازمان سینمایی اعلام کرد متقاضیان 
بالقوه انحلال عمدتا سینماهای تعطیل و متروک 
هستند و فهرست و آمار منتشرشده به عنوان 
متقاضیان انحلال سینماها به هیچ وجه صحیح 

نیست.
قادر آشنا معاون توسعه فناوری و مطالعات 
سینمایی درباره دستورالعمل انحلال سالن های 
نمایش بدون کاربرد، گفت: موضوع انحلال 
سینماهایی که به دلایل موجه قادر به ادامه 
فعالیت نیستند در آیین نامه جدید سالن های 
نمایش فیلم در نظر گرفته شده است. این مصوبه 
اسفند 1399 در هیات وزیران پیش بینی شده و 
به موجب آن دستورالعملی توسط سازمان 
سینمایی وقت تنظیم و سپس با تایید و ابلاغ وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی وقت به اجرا گذاشته 

شده است.
وی ادامه داد: به موجب این دستورالعمل صرفا 
مالکان سینماهایی که حداقل مشمول یکی از 
سه شرط پیش بینی شده در دستورالعمل 
هستند، درخواست کتبی خود را به سازمان 
سینمایی ارائه می دهند. درخواست های ارائه 
شده در سازمان سینمایی و سایر دستگاه های 
این  بررسی و کارشناسی می شود.  مسئول 
درخواست در شورایی طرح و در صورت تطبیق 
تقاضا با نظر کارشناسان موضوع انحلال مورد 
موافقت قرار می گیرد و به منظور انجام سایر 

مراحل به مالک ابلاغ می شود.
آشنا تاکید کرد: تایید این شورا به معنی تغییر 
کاربری آن فضا نیست و برای تغییر کاربری 
مراحل قانونی باید خارج از وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی طی شود. در بسیاری موارد، املاک 
مربوط به سینماها شرایط این تغییرات را ندارند 
و پس از انحلال سینما صرفا می توانند پس از اخذ 
مجوز لازم در سایر کاربری های فرهنگی ادامه 

فعالیت دهند.
هر سینمایی قابلیت انحلال ندارد

وی اظهار کرد: سینماهای متعلق به بخش 
دولتی یا عمومی و یا مجموعه هایی که زمین آنها 
توسط منابع دولتی یا عمومی تامین شده قابلیت 
انحلال ندارند و صرفا قابل تبدیل و توسعه به 

سینمای با ظرفیت یکسان یا بیشتر هستند.
معاون توسعه فناوری و مطالعات سینمایی 
درباره مطالب نقل شده از جانب اعضای یک 
تشکل متعلق به سینماداران، توضیح داد: در 
شورای تشکیل شده در نیمه سال 1400 به 
موجب دستورالعمل ابلاغی وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی از نماینده تشکل مورد اشاره به عنوان 
و  نماینده صنف سینماداران جهت حضور 
مشارکت در بررسی تقاضاها دعوت شد لیکن به 
رغم محتوای مصاحبه مورد اشاره، هیچ تشکل 
صنفی در جایگاه دریافت تقاضا و موافقت یا 
مخالفت با آنها قرار ندارد و کلیه درخواست ها 
مستقیما توسط سازمان سینمایی و سمعی 

بصری دریافت می شود.
آشنا تاکید کرد: فهرست منتشرشده به عنوان 
متقاضیان انحلال به هیچ وجه صحیح نیست و 
انحلال عمدتا سینماهای  بالقوه  متقاضیان 
تعطیل و متروک هستند که اغلب به دلیل 
مشکلات مربوط به انحصار وراثت و ابهام در 
مالکیت یا عدم دسترسی به همه شرکای ملک، 
تاکنون موفق به ثبت درخواست در سازمان 
سینمایی نشده اند. تقاضای قانونی سینمادارانی 
که همه شرایط مورد نظر را لحاظ و مدارک خود 
را ارائه کرده اند پس از تکمیل مراحل کارشناسی 
بررسی شده، نتیجه در صورت موافقت شورا 

اطلاع رسانی عمومی خواهد شد.
معاون توسعه فناوری و مطالعات سینمایی 
گفت: تا کنون شورا فقط با انحلال و خاتمه فعالیت 
سه سینمای اروپا )واقع در خیابان جمهوری(، 
استیل )واقع در جوادیه( و عصر جدید )واقع در 
خیابان طالقانی( موافقت کرده که قبلا نیز در 
زمان تصویب پس از ابلاغ به مالکین اطلاع رسانی 
عمومی شده و خبر جدیدی نیست. هر سه 
سینمای مورد اشاره متعلق به بخش خصوصی 
بوده و شرایط مندرج در ضوابط مصوب را 
داشته اند. آشنا گفت: مقررات مربوط به انحلال 
سینماها با هدف احترام به حقوق مالکانه صاحبان 
سینماها و تاکید بر امنیت سرمایه گذاری در 
حوزه ساخت سالن های نمایش فیلم است. در 
بسیاری از موارد و تقاضاهای ثبت شده نیز، 
انحلال بخشی از فرایند توسعه و اصلاح سالن های 
نمایش است. بعنوان مثال در یکی از شهرهای 
استان آذربایجان شرقی، با همکاری دستگاه های 
مسئول در شهر، استان و سازمان سینمایی با 
انحلال دو سینمای متروکه تک سالن غیر قابل 
استفاده، مجموعه ای روزآمد با 9 سالن نمایش و 
تامین  برای  مناسب  بسیار  جانبی  امکانات 
نیازهای شهری فاقد سینمای فعال در حال انجام 
است. وی تشریح کرد: تعداد پروژه های ساخت 
و توسعه سالن های نمایش فیلم در کشور به بیش 
از 100 مورد رسیده است و بیش از 200 مورد با 
احتساب طرح های در حال مطالعه در حال 
پیگیری است که در مقایسه با تعداد سینماهای 
فعال )حدود 360 مجموعه در کل کشور( نرخ 

رشد قابل ملاحظه ای است.
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